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GLOSA, KARIKATURA

LESARJI IN PROFESORJI, ZIDARJI IN SNUJE
Povej mi, koliko poklicev štipendiraš in katere, in povem ti, - Slovenj Gradec je razpisal več štipendij kot vse druge občine

kako se tì godi! Tako bi lahko podnaslovi!! letošnji Skupni razpis skupaj.
kadrovskih štipendij za šolsko leto 1993/94. Godi pa se nam tako, - Za višje in moke šole je razpisanih 28 štipendij, za srednjo šolo
da na 10 učencev, ki bodo letos v regiji končali osnovno šolo, ne le 4, vse ostalo pa so štipendije za strokovne šolein 3 za dveletno, 
pride niti ena cela štipendija. - Po profilih potrebujemo očitno največ lesarjev širokega profila

V številkah je ta koroška postsocialistična štipendijska -22, profesorjev 13, zidarjev 12, tesarjev 11, inženirjev in šivilj po 6
siromaščina takšna: itn.

Regija je skupno razpisala 99 štipendij, od tega:
Občina Dravograd 9 
Občina Radlje ob Dravi 13 (11 + 2)
Občina Ravne na Koroškem 26(18 + 8)
Občina Slovenj Gradec 51 (48 + 3)
(V oklepajih so dodani razpisi koroških srednjih šol in Zavoda 

za delovno usposabljanje mladine v Črni, ki so navedeni pri 
Ministrstvu za šolstvo in šport, a se pri Srednji šoli Slovenj Gradec 
delno podvajajo).

Nekaj stvari je očitnih na prvi pogled:

Da ni nikjer nobenega metalurga (v družbi Metal na Ravnah 
binajbrž rekli: metalca), rudarja ali obdelovalca kovin, je razumljivo. 
Manj razumljivo je, da ni nobenega zdravnika in da je pri gozdarskih 
inženirjih -frata.

Toda bodi nam v majhno tolažbo, da tudi ni nobenega politologa. 
Kot zanimivost na koncu pa še to, da so za potrebe državnih organov 
Republike Slovenije razpisane med drugim tudi štipendije za 2 dipl. 
ing. meteorologije, za 2 tehnika strežbe in za tehnika kuharstva. - Pa 
dober tek!

Aran

-Kaj nam niso nekoč rekli, da "nič več ne bo tako , kot je bilo"?
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NASA KRONIKA

POZDRAVLJENA,
KOROŠKA
kjerkoli si že...

V torek, 23. marca 1993, sem si vzel čas in 
se napotil v Ljubljano na sejem Alpe Adria 
- svoboda gibanja, ki je že dvaintridesetič 
organiziran z namenom turistične ponudbe 
v vseh pogledih: od izletništva, turističnih 
potovanj, športne rekreacije in vseh doda
tnih oblik ter pripomočkov za zdravo 
življenje in svobodo gibanja. V letošnjem 
letu je bila posebnost sejma tudi predsta
vitev slovenskih turističnih in počitniških 
regij in krajev. Prav zaželel sem si 
ogledati promocijo koroške regije, ki jo je 
zasnovala Gospodarska zbornica Slove

nije - območna zbornica Dravograd v 
sodelovanju / Agencijo Relax z Mute.
Še preden bi karkoli zapisal o svojih 
vtisih, namenjenih promociji Koroške, 
moram omeniti, daje bil celoten sejem na 
izredno visokem nivoju, da so razstavIja- 
Ici z območja članic mednarodne 
skupnosti Alpe - Jadran, pa tudi od drugod, 
celo iz ZDA in iz nekaterih azijskih držav, 
vnesli v sejem nove kvalitete, še zlasti za 
množično rekreativno dejavnost ( fitness 
oprema in športna oblačila). Skratka, 
sejem je bil prava paša za oči!
In kaj je ponudila Koroška ?
Najprej me je presenetila lokacija, 
namenjena "Področju treli dolin", ki ni bila 
bog ve kako reprezentančna, pa tudi za 14 
sodelujočih s Koroške je bilo 22 kvadra
tnih metrov veliko premalo za .boljši vtis. 
Sam aranžma postavitve je bil po svoje 
skromen, saj je očitno, da še identiteta 
Koroške ni dovolj vizuclno izoblikovana 
in učinkovita.

Ne bi se vtikal v podrobnost, vendar pa 
moram omeniti, da fotografije restavracije 
Strato Inn niso sodile na tisto mesto, kjer 
so bile! In mislim, da bo v prihodnje 
potrebno te malenkosti odpraviti in se 
zavzeti, da bodo sodelujoči za sejem 
pripravili ustrezna propagandna gradiva, 
podobno GTC Kopam, Hotelom 
Kompas, De Profundisu in Kelaxu. Pri 
gradivih, ki so nujna za propagiranje
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posameznih dolin ali Koroške kot celote, 
moram kar zameriti, da so organizatorji 
spregledali turistične razglednice 
Mislinjske doline, Turističnega vodnika po 
Mežiški dolini in seveda Fotomonografijo 
Slovenj Gradca.

Skoraj lahko zapišem, da so bili 
obiskovalci prikrajšani za vrsto dobrih 
turističnih informacij o Mislinjski dolini. 
Postavlja pa se mi tudi vprašanje celovite 
prezentacije Zgomjedravske doline v 
smislu publikacije, saj je očitno, da občina 
Radlje in Dravograd nimata tovrstnih 
gradiv. Na srečo bo Mežiška dolina v 
letošnjem poletju doživela izid Fotomono- 
grafije in Turističnega vodnika, pred dnevi 
pa je bil natisnjen paket desetih zelo 
prijaznih turističnih razglednic v 
aranžmaju fotografa Toma Jeseničnika.
Ker pa je bil ta dan, ko sem se potepal po 
sejmu, tudi Koroški dan, sem bil še pose
bej zadovoljen nad zelo dobro predstavi
tvijo kulturnih izvajalcev, ki so s pesmijo 
(Oktet Lesna), s plesom (Folklorna 
skupina Šentanel), glasbo (Duo Kora) in 
umetniško besedo (Mitja Šipek) popestril 
predviden program. In na koncu ne smem 
spregledati sijajne vloge Mesnine iz 
Otiškega vrha in Koroških pekarn iz 
Dravograda, ki sta za koroško turistično 
afirmacijo storili veliko več kot je bilo 
pričakovati. To pa je tudi dober signal za 
vse agencije, ki bi želele pripeljati na 
Koroško tuje obiskovalce, da bo potrebno 
še več propagiranja domačega turizma, 
osredotočenja na dobro gostinsko in 
hotelsko postrežbo, opozarjanja na izjemne 
naravne danosti treh dolin Koroške, 
Gospodarski zbornici Dravograd pa 
spodbuda za organiziranje tiskov, ki bodo 
ne samo kvalitetni, ampak tudi odraz prave 
koroške identitete.
Na koncu moram priznati, da se mi je 
ljubljanski izlet lepo vtisnil v spomin, vas 
Korošce pa pozdravljam, kjerkoli ste že.

Niko R. Kolar



V OSPREDJU
podjetje. V resnici je denar po
brala igra fair play, na
tegnjenim je ostalo le še 
sodišče. Sodišče je sicer v 
mnogih primerih že razsodilo v 
prid "posojilodajalca", vendar 
rubeži nimajo kaj vzeti.

Drugi primer: Vzrok velike 
zadolžitve je prav tako brez
mejno slo po igri na srečo. V 
dolini so se na oglasnih tablah 
pojavili razglasi rubeža strojev 
in vprašanje je, ali si bo gospa 
finančno kdaj še opomogla.

Tretji primer: Gre za
klasično goljufijo, ko so gospe 

Tanya Kenda si je najprej Prvi primer: Na prvi pogled srednjih let z izkrivljenimi in- 
ustvarila fantastično publiciteto ugledna gospa se je oglaševala formacijami zvabljale v igro

(C ----------^
V slovenski javnosti zelo odmeva
primer podjetnice Tanye Kende, 
kraljice erotičnega perila, ki se je 
na vse pretege zadolževala in sedaj 
prišla v položaj, ko denarja eno
stavno ne more vrniti. Govori se o 
pol milijona mark dolga ali celo 
več, od njenega nekdanjega bli
šča pa je ostal samo še raz
drapani fičko in množica tožb in 
gročenj.
i_______  .. _____ J

na drugi strani pa bi rubeži pri 
teh glavnih akterijih imeli kaj 
vzeti.

BREZOBZIRNO
FINANČNO

IZKORIŠČANJE

Vsako posojanje ima svoj 
riziko, kajti komu danes sploh 
zaupati, potem ko ima na 
tisoče občanov zamrznjene 
svoje prihranke v državni ba
nki? Na Koroškem je precej 
posojanja denarja tudi med 
podjetji, kar je normalno, le da 
so obresti velikokrat prav 
oderuške. Na drugi strani pa 
posoja denar tudi denimo, 
krajevna skupnost Dravograd,

DCNflR IN RIT J€ 
TftCBA SKRIT RU:
Katere so Koroške Tanye Kende

in kmalu bi postala že 
slovenska podjetnica leta. 
Preko Salamonovega oglasnika 
je vabila k posojanju denarja in 
ponujala deset odstotne me
sečne obresti. Na te limanice se 
je prijelo tudi nekaj Korošcev, 
za katere vemo, da so Tanyi 
posodili po deset tisoč mark in 
vprašanje je, kdaj ( če sploh) 
jih bodo dobili ( seveda brez 
pripadajočih obresti).

JOJ, MAMI, RUBEŽI 
GREDO!

Tudi na Koroškem imamo 
nekaj žensk, ki spominjajo na 
Tanyo Kendo. Na zunaj ure
jene, v družbeni stratifikaciji 
sodijo v srednji sloj. S fan
tastično nadarjenostjo pr- 
pričevanja.

«m
predvsem pri koroških 
jetnikih, obrtnikih in tistih, za 
katera je dobro vedela, da 
imajo denar. Višina poso
jenega denaija se je vrtela od 
deset tisoč mark dalje, njena 
pretveza pa je bila, da bo 
vlagala v obrt oziroma

srečo (ali v 
verigo, kakor hočete) naivne 
Korošce, ki so v upanju v hitro 
obogatitev najemali kredite in 
se kako drugače zadolževali. 
Ti primeri pa so bolj zapleteni, 
kajti ljudje so zavestno in s 
svojim podpisom stopili v igro,

kjer na ta način plemenitijo 
referendumska sredstva. Dobri 
gospodarji, razlagajo v

ljudje rabijo
lillf denar, vendar je vulgarni

kapitalizem, ki je na pohodu v 
Sloveniji, na prvo mesto 
postavil parolo pridobitništva 
za vsako ceno. O morali tudi 
Korošci komajda še spr- 

Jf govorimo in neusmiljeno pri-
•.dobitništvo gre preko trupel. V

končni fazi se to ponavadi 
lil obme tudi proti samim JI protagonistom tega brez- 
!§!! obzirnega finančnega izko- 

r riščanja, in vsi ljudje v naštetih 
primerih nimajo mirnega sna. 

sistem ali Izklapljajo telefone, poslušajo 
grožnje, bojijo se za svoje hiše, 
avtomobile, družine.

Sicer pa : ali je boljše ceneno 
materialno udobje in živčna 
razvranost ali pa kombinacija 
kruha, krompirja in zadovo
ljnega življenja?
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AKTUALNO

/ZA BOLJŠI KOROŠKI TURIZEM

Ko so Belgijci še zadnjikrat 
letovali na Rimskem vrelcu, 
so razen nasmeha na obrazih 
natakaric najbolj pogrešali 
markiranih športno spreha
jalnih poti različnih teža
vnostnih stopenj. Če bodo 
koroški hotelirji menili, da 
nasvet ni neumen, seveda ne 
bodo začeli obnavljati opuš
čenih trimskih stez, ampak 

! bodo označili zares le 
popotovalne smen (Wander- 
wege, jim pravijo Švicarji). 
Dokler jih nimamo, bodo 
gostje po okolici hotelov 
hodili pač sami. Kar lahko 
zdaj tam vidijo, jih ne bo 
navdušilo: narava je sicer lepa 
(za to žal nimamo nobenih 
zaslug), so pa gozdovi 
zanemarjeni in ceste nasme
tene.

Kažipoti
Kdor jih je pred leti postavil, 

je že davno pozabil nanje. 
Pločevinasti so se medtem 

V napol oluščili od rje, na

lesenih je obledela barva. - 
Ob nemški Willkommen bi 
kazalo napisati vsaj še 
angleški Welcome ali pa v 
nobenem tujem jeziku nič. 
Odpadki
Otroške poti v šolo in domov 

so obrobljene z embalažo 
čokolade in žvečilnega gu
mija. Odrasli dodajo še raz
bite steklenice piva, cigaretne 
škatle in ploče- vinke.

Kmečka smetišča 
Ni res, da smo bili nekoč bolj 

redoljubni kot danes, le mnogo 
manj smo metali proč. Šele 
potrošniška družba je uvedla 
predmete s kratko življensko 
dobo. Ko odslužijo, ne vemo, 
kam z njimi, in tako začnejo v 
gozdnih grapah rasti divja 
smetišča.

Očiščevalne akcije
so sicer hvale vredne in 

začasno prinesejo red, vendar 
dolgoročno niso rešitev. Mor
da bi šlo na uva načina: z

vzgojo in dogovori po kra
jevnih in vaških skupnostih. 
Naučiti se moramo, da je med 
potjo za papirčke začasni 
odpadni koš kar žep, ki ga 
izpraznimo bodisi doma ali v 
šolski smetnjak. Na izlet pa 
vzamemo s seboj vrečko, v 
katero odložimo, kar ostane od 
malice; kasneje vržemo vse 
skupaj, kamor spada. Ni težko, 
le pomisliti je treba pravi čas. 
Prevoz odvrženih štedil

nikov, hladilnikov in starega 
pohištva organizira vsaka 
soseska po svoje, glede 
stroškov odvoza se pa do
menijo.
Če mislimo s turizmom 

resno, nam pač mora biti 
najprej jasno, da navlaka in 
odpadki ne spadajo ne v 
naravo ne v naselja. Od tu 
naprej ni šment, da se ne bi 
znali zmeniti. Toda to je 
seveda šele prva lekcija.

n.r.

Kršitve v by possili
Institucija "družbeni pravobranilec samoupravljanja" ni več ustavno-pravna 

kategorija. Deluje na podlagi obstoječe zakonodaje, lastnega programa in skupne 
programske usmeritve družbenih pravobranilcev samoupravljanja v Republiki 
Sloveniji. Nova Ustava Republike Slovenije uvaja institucijo "varuh človekovih 
pravic", ki bo imela več pooblastil v prid človekovih pravic in temeljnih 
svoboščin.

Družbeni pravobranilec samo
upravljanja daje na podlagi zakonskih 
pooblastil mnenja, nasvete, pobude, 
opozorila, predloge in zahteve za 
posamezna družbena razmerja in 
pojave, ki so pomembni za varovanje 
družbene lastnine in varstvo pravic. 
V primerih, ko so kršitve že nastale, 
skupaj z inšpekcijskimi službami, 
SDK, sodišči, ZPIZ-om ter 
ustreznimi službami in pristojnimi 
organizacijami in podjetji tudi ukrepa.

V letu 1992 do danes so v porastu 
kršitve s področja lastninjenja in

delovnih razmerij. Pobude za 
obravnave so povečini s strani 
delavcev in družbenega pravobranilca 
samoupravljanja.

Zaradi mnogih nejasnosti v Zakonu 
o lastninskem preoblikovanju 
podjetij in zaradi pomanjkanja 
podzakonskih aktov je več pojavov 
zmanjšanja družbenega kapitala v 
nekaterih podjetjih. Ker se kaže 
škoda na družbeni lastnini, nujno 
prihaja do revizijskih postopkov po 
otvoritveni bilanci in celo postopkov 
pred sodišči.

Osnova za preoblikovanje 
podjetij je otvoritvena bilanca, ki 
potrebuje predhodno revizijo v 

podjetjih, lqer so posamezniki ali 
skupine oškodovali družbeno 
lastnino in s tem zmanjšali 
družbeni kapital ter s tem znižali 
otvoritveno bilanco. Do oš
kodovanja družbene lastnine
oziroma zmanjšanja družbenega 
kapitala je v nekaterih podjetjih 
prihajalo z brezplačnimi prenosi 
družbenega kapitala, z us
tanavljanjem by pass podjetij, ki

so v lasti nekaterih zaposlenih ali 
njihovih družinskih članov ter so 
se vanje prenašale poslovne 
funkcije podjetja s sklenitvami 
škodljivih pogodb ali drugih 
pravnih poslov ipd.

V občini Sloveni Gradec je doslej 
vloženih šest zahtev za revizije, ki 
pa zajemajo okrog 20 podjetij, med 
Katerimi gre za tri podjetja "matere" 
in “hčere" ter okrog 10 zasebnih 
podjetij, ki sojih ustanovili vodilni in 

drugi delavci v teh podjetjih. 
Predvsem gre za sum kršitve 
konkurenčne klavzule in us
tanavljanje by pass podjetij. Organi 
upravljanja pa so le izvajalci 
poslovodskih odločitev, ki so tudi 
predlagali statusne spremembe in 
reorganizacije podjetij, organiziranje 
raznih družb in sklepanje dvomljivih 
poslov.

Na področju delovnih razmerij so 
močno porastle pritožbe delavcev, ki 
imajo denarne terjatve do podjetij 
oziroma delodajalcev v zvezi s 
prenehanji delovnega razmerja na 
podlagi trajnega prenehanja potreb 
po delu delavcev (trajni presežki). 
Med njimi so invalidi in nosečnice, 
ki po zakonodaji uživajo posebno 
varstvo. Stanje pri spoštovanju pravic 
iz delovnega razmeija se poslabšuje 
kljub formalno-pravnemu varstvu 
tako v družbenem kot v privatnem 
sektorju.

Za učinkovito pravno varnost 
zaposlenih je potrebno ustrezno 
spremeniti delovno-pravne 
predpise, sprejeti predpise o 
soudeležbi delavcev pri up
ravljanju, o reprezentativnosti 
sindikatov, o gospodarskih 
družbah ter rešin vprašanje 
sklepanja in izvrševanja ko
lektivnih pogodb.

Problemi so bili tudi v zvezi s 
prodajo zemljišč na Kaštivniku in so 
se v zvezi s prodajo kmetijskih 
zemljišč s strani bivše KKZ TO 
Ledina v Slovenj Gradcu pred 
sodiščem. Na enem takšnih zemljišč 
se je kljub prepovedi zgradila 
stanovanjska hiša.

Pred nedavnim je bil sprejet 
Zakon o skladu kmetijskih 
zemljišč in gozdov, ki skupaj z 
Zakonom o denacionalizaciji in 
Zakonom o lastninskem pre
oblikovanju podjetij sodi v sklop 
izvedbenih aktov o lastninjenju. 
Po tem zakonu naj bi vsa družbena 
zemljišča prešla v republiški sklad 
s poenoteno zemljiško politiko, 
kupnino in varovanjem zemljišč 
pred spreminjanjem na
membnosti. Občinam naj bi 
pripadla samo zemljišča, ki so bila 
njena last že pred 6.4.1941 letom.

Zaradi pojavov in problemov, o 
katerih je bilo govora, družbeni 
pravobranilec samoupravljanja še 
opravičuje svoj obstoj, vsaj do 
nastopa novega varuha pravic in 
lastnine.

Jože DOLAR
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NAS INTERVJU

Albert Vodovnik je Črnjan, sindikati so ga izvolili za svojega predstavnika v 
Državnem svetu. Čeprav ne zastopa Koroške in je zavezan predvsem 
zastopanju interesov delojemalcev - delavcev, je vseeno, kot temu radi 
rečemo, "naš človek". Znan po svojem temperamentu, ki nikoli ni štedil ne 
direktorjev in ne oblasti, je tudi zdaj kot predsednik največjega slovenskega 
sindikata ostal zvest svoji maksimi - interesu delavcev. Tako pravi on, tako 
pravijo drugi.

□ Gospod Vodovnik, predsednik 
vlade dr.Drnovšek je nedavno 
tega izjavil za sindikaliste, da 
so zdaj najbolj glasni tisti, ki 
so v prejšnjem režimu uživali 
privilegije. Se vi štejete 
mednje?

Najprej se oproščam, ker se pač že dolgo 
poznava. Nisem bil nikoli gospod, pa (udi 
ne bom. Kar pa se tiče pripomb, ki jih je 
dal gospod Drnovšek: najprej ni definiral, 
kaj to privilegij je, če pa misli, da je kdo 
užival nevemkašne ugodnosti, potem jih 
mora iskali čisto drugje in ne med 
sindikalisti.

□ Vi ste bili v Državni svet 
izvoljeni kot predstavnik 
delojemalcev - se pravi 
delavcev. Je Državni svet 
mesto, kjer je interese 
delavcev možno učinkovito 
predstaljati in zastopati?

Kažejo dogodki in odmevnost, ki jo 
dobivamo predstavniki delojemalcev v 
Državnem svetu, da ustava ni zgrešila s 
postavitvijo Državnega sveta. V njem 
interesne skupine svoja stališča lahko 
predstavljajo. Odložilni veto, ki smo ga že 
dali na nekatere zakone, je bil uveljavljen 
prav na zahtevo sindikatov oziroma 
delojemalcev. Druga stvar je trmasta 
logika na drugi strani, ki meni, da je že 
prav, da Državni svet in sindikati v njem 
opozatjajo na nekatere stvari in sta slaba 
vest, vendar upoštevana ali pa ne.

□ Vloga Državnega sveta torej le 
še ni do konca določena?

Pri nas nasploh še marsikaj ni 
/definiranega. Rečemo lahko, da smo zelo 
uspešno speljali politično osamosvojitev, 
da pa imamo na drugi strani resne 
probleme / gospodarsko osamosvo|itvijo.

Albert VODOVNIK

Stvar je v tem, da če je državna oblast 
zadolžena za sprejem zakonov, da se bo 
lahko ta država postavila kot demokratična 
in suverena, potem mora upoštevati več 
interesov. In se tako tudi odločati. Nekateri 
še vedno sanjajo! Kučan je na predvečer 
osamosvojitve rekel: "Danes so sanje še 
dovoljene, jutri je nov dan." Stvari so bile 
izredno trde. in če bodo nekateri še naprej 
sanjali, potem bo postanek v realnosti še 
trši.

□ Hočete reči, da lahko postane 
vprašljiva tudi politična

osamosvojitev, če ne bomo 
na sprejemljiv način speljali 
tudi gospododarske? Ta ljudi 
bistveno, materialno priza
deva.

Ne diskutiram o problemu osamo
svojitve ali samostojnosti. Trdim pa, da je 
resen problem tudi politična samostojnost, 
če gospodarske ne bomo speljali. Ne gre 
samo za to, da se naše gospodarstvo na 
sila resen in grozovit način podira. Mi, ki 
smo blizu tovarn, vidimo kaj pomeni, če 
vsak dan pošilja kdo na stotine delavcev 
na cesto. Ko se tovarne, ki so bile vzor 
doma in v svetu in s trgom niso imele 
problema, podirajo kot hišice iz kart.

□ Skrajno sredstvo sindikatov 
oziroma delavcev proti 
delodajalcem je stavka. Spet 
pa ste v položaju, ko vam 
lahko vsakdo očita, da 
stavkate proti Sloveniji, proti 
samim sebi. Podobno kot 
nekoč, ko je bil vsak štrajk 
označen kot diverzija proti 
samoupravljanju.

Politična ocena nekaterih, ki to trdijo, je 
zelo zgrešena. Zame je največji problem, 
ker sc v Sloveniji vsak dan štrajka in da 
slovenska inteligenca in še marsikdo ne 
dela več v interesu Slovenije ter v interesu 
tovarn. In to zato, ker se v tej naši državi 
za marsikaj ne ve, kako bo jutri. Denimo 
kar tako: z mojimi bivšimi sodelavci smo 
skupaj "gradili” naše podjetje, danes pa se 
lahko zgodi, da bodo nekateri zaradi spleta 
okoliščin, ne zaradi česa objektivnejsega, 
postali bodoča slovenska buržoazija. Ker 
so znali v tej zmešnjavi nekaj zmakniti ali 
priti do špekulativnega kapitala. Tega
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veliki večini Slovencem ni bilo in ne bo 
dano. Na drugi strani pa se pojavlja še 
vprašanje, kaj s to inteligenco bo, saj vsak 
vendar ne bo mogel odpreti kafiča ali 
pekarne. Najmanj pa metalurgi, strojniki, 
elektroiženirji in še kdo drug.

□ Hočete reči, da na eni strani 
inteligenca čaka na razplet 
dogodkov, da bi si potem 
odrezala svoj kos pogače, na 
drug strani pa je večina 
delavcev, ki so na milost in 
nemilost prepuščeni rezul
tatom dogajanj, brez vsake 
možnosti vpliva?

Ne bi rekel, da inteligenca čaka, 
objektivno je v tak položaj potisnjena. Vsi 
se zavedajo, da z odločitvijo, da samo
upravljanja ni več, gremo v tržno eko
nomijo, k;tr se zdaj kaže kot prehod v resen 
- trd kapitalizem, zdaj vsi čakajo, kaj se 
bo iz tega izcimilo in kje se bo kdo znašel. 
Nihče si seveda ne želi biti jutri na cesti 
odvisen od miloščine. In če se vrnem 
nazaj, niso problem štrajki, ki jih 
organizira sindikat, to so zame večji 
problemi.

□ Pa se vam zdi, da so v 
Državnem svetu, pa tudi v 
Državnem zboru seznanjeni s 
stvarmi na tak način oziroma, 
ali se zavedajo hude resnosti 
dogajanj v naši družbi?

Skorajda ne morem vegeti, ob vseh 
možnih institucijah, ki jih ima ta država, da 
tega ne bi vedeli. Kaže pa, da nekdo še 
vedno skuša veslat brez kompasa, ali pa ne 
vidi skozi meglo.

□ Kdo je ta nekdo?

Vlada, Državni zbor. Če se vrnem na 
zahteve sindikata, ki jih neprestano 
postavljamo. Že pred dvema letoma smo 
zahtevali razvojni program in jasno 
socialno politiko. Zato, da nam ne bi 
očitali oportunizma. Očitno odgovorov še 
vedno ni in to je za nas največji problem.

Zato bomo na koncu vendarle morali 
speljati generalni štrajk in vsaj industrijski 
sindikati" se na to resno pripravljamo. 
Industrija je že na pol porušena, ruši se 
naprej, še vedno pa je največji izvoznik in 
sprašujem se, od česa bomo jutri živeli. 
Niti tega še ne vemo, ali bo ta država 
pristala na participacijo delavcev pri 
upravljanju. Vsi pozabljajo , da je bila 
nekoč sprejeta deklaracija o samostojnosti 
Slovenije in da smo si v njej obljubili tržno 
ekonomijo, toda tudi soupravljanje 
delavcev in predvsem socialno državo. Ta 
socialna država pa zdaj plačuje nedelo, 
recimo čakanje na delo, kar je zame 
državno škodljivo.

□ Ali je samo zunanji videz, da 
ste sindikati, ki so vas še pred 
kratkim delili in nazivali s 
provladnimi, rdečimi in še 
kakšnimi, zdaj le našli skupni 
jezik?

Jaz pristajam na pluralizem. Seveda pa 
se pravi sindikati ne bodo prepoznavali 
samo po jurišnih akcijah, temveč po tem, 
da bodo z delavci takrat in tam, kjer gre za 
resne krize. Sindikalni pluralizem je 
dosegel, da delavci vetjamejo tistim, ki 
smo vlekli prave poteze. Ne glede na 
barvo, ki so nam je pripisovali. Pravim pa, 
da je bil velik problem, ko se je rojeval 
sindikat kovinske in elektroindustrije. Tudi 
barva je bila resen problem. Mi imamo vse 
dokumente, zato modre barve. Recimo 
IGM v Nemčiji, ki nam ga vsi dajejo za 
vzor, kot enega najmočnejših in naj
perspektivnejših sindikatov na zahodu - 
njih ni sram rdečih zastav. In ne bo se za 
čudit, če se bodo rdeče zastave pojavile 
tudi pri nas. Rdeča barva je bila vedno 
barva odpora delavcev. Kaj je kdo na to 
rdečo barvo pisal, je seveda druga stvar.

□ V Nemčiji se delavci med sabo 
kličejo še vedno tovariši.

Da, resje.

□ Standardno vprašanje vam, ki 
ste v Ljubljani, je - ali se 
lahko nadejamo uspešnega 
lobiranja za Koroško?

Lobijev v tej preljubi Sloveniji je skoraj 
že preveč. Nam štirim ali petim, ki smo s 
Koroške, je zato lobiranje težko. Lahko pa

marsikaj pomagamo. Ob tem je treba 
vedeti, da je Koroška kar precej 
industrializirana, in da bo vse skupaj 
precej odvisno od ravni avtonomije lokalne 
samouprave, da se ne bodo o vsem 
pogovarjali samo v Ljubljani. Težava je 
tudi v tem, da je prestrukturiranje težke 
industrije v Mežiški dolini dolgoročen 
proces, ki je povsod v Evropi imel podporo 
države. Pri nas pa je treba računati na 
dokaj težak kmečki lobi in še nekatere, ki 
so precej težji. Politično gledano pa se tem 
daje več poudarka kot denimo Koroški , 
Štajerski...

□ Se vam zdi, da je Koroška za 
tak močan, odmeven nastop 
dovolj enotna?

Mislim, da je lahko. Odvisno od tega, 
kako se bomo tega lotili. Zame problem 
enotnosti na Koroškem ne bi smel biti 
problem. Seveda pa je logično, da bo tudi 
znotraj te Koroške ostalo precej 
mavrično.Rekel bi še, da je zelo 
pomembno, da se na Koroškem postavi 
nek močan lobi, ki bo takoj začel delati na 
tem, da se vsem, ki so zdaj začasni ali 
trajni viški po podjetjih, zagotovi delo. Da 
bo mladina, ki prihaja iz šol, dobila delo. 
Ne govorim na pamet, ko pravim, da 
imamo v Sloveniji zdaj od vseh trgov 
skupaj samo trg delovne sile. To je 
tragedija! Tak lobi bi naj zagotovil delo 
Korošcem, kar bo precej bolje zanje in za 
politiko, kqt pa da zdaj čakajo na 
miloščino. Četudi pride bolj točno, kot 
plače tistih, ki delo še imajo.

□ Ali to pomeni, da se ne 
strinjate povsem s takozvano 
mehko varianto, ki je bila 
izvedena v Železarni na 
Ravnah?

Ne, mehka varianta je dobra na vsak 
način. Tako delajo tudi na Zahodu. 
Sindikati smo k tej varianti največ 
pripomogli. Toda Evropa ima denar, 
Slovenija ga nima. Žato smo mi 
zagovorniki teze, da se kapital vlag^, v 
nova delovna mesta, ne pa v čakanje. Žal 
politika temu ni naklonjena...

Edi Prošt
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Predsednik no Koroškem
Predsednik državnega zbora, mag. Herman Rigelnik je prejšnji teden obiskal

Koroško, Ravne in Tovarno Muta.

Predsednik Rigelnik v Radljah
Mag. Hermana Rigelnika sta spremljala poslanca 
Franc Avberšek in Feri Horvat, ki je tudi predsednik 
odbora za gospodarstvo v državnem zboru. Skupino 
slovenskih parlamentarcev je zanimala predvsem 
sanacija ZR, ki je državna last, aktivnosti v zvezi s 
sanacijo pa so predstavili direktotji posameznih družb.

Po predstavitvi je mag. Herman Rigelnik 
spregovori] o izgubi v lanskem letu v sistemu 
Slovenske železarne. Dejal je. da se železarne z 
lanskoletnimi izgubami ne morejo več pojavljati v 
slovenskem parlamentu. Večati javni dolg na račun 
železarskih izgub ne pride v pcštev. Država je svoje že 
opravila, v kratkem bodo ustanovili posebnokomisijo,

Id bo spremljala sanacijo. Predsednik državnega zbora 
se je dotaknil letošnjih proračunskih izdelkov in 
predvidenih 70 milijard tolaijev za sanacijo bank, 
prestrukturiranje podjetij, za socialno varnost oziroma 
ohranjanje in odpiranje novih delovnih mest Ta 
znesek, ki predstavlja 5,7 odstotka bruto družbenega 
proizvoda, kaže na to, da bo v tem letu namenjena 
velika pozornost socialnemu programu. Slišali smo 
tudi podatek, da je v Logističnem centru na Ravnah 
763 presežnih delavcev.

Tudi na Muti je bilo govora predvsem o 
poraščajoči brezposelnosti.

V Radljah se stopnja nezaposlenosti približuje 
dvajsetim odstotkom in mnogi se sprašujejo, kako je 
sploh moglo priti do tolikšnega padca. Niso redki 
glasovi, ki menijo, da se celotna občinska vodstvena 
struktura ni znala dovolj [»truditi za ohranitev 
delovnih mest Zmernejši menijo: kaj naj stori občina 
s tako pičlim proračunom in z množico morda prav 
posebej specifičnih potreb po denarju, ki ga ni!

Tudi Rigelnik ni mogel zbranim
gospodarstvenikom občine Radlje objubiti prav 
ničesar dragega kot kruto realnost Torej - ohranite 
zdrava jedra, tržno interesantne dejavnosti, te bo tudi 
sklad podpiral, poizkušajte najti pota do dodatnega 
kapitala - in smelo v privatizacijo^ v manjša 
gospodarsko prilagodljivejša podjetja. Že znan recept, 
bi rekli. Ob vsem pa le ne kaže preslišati tistih nekaj 
besed, ko je dejal: "Dajte no že paziti tudi na delovna 
mesta, saj to. kar je pri vas. je že groza!" Razgovor so 
priraviii koroški poslanci, dr. Vladimir Topler in 
Maks Sušek pa sta na razgovorih tudi sodelovala.

edinstveni drevesni pnrk
Naključni obiskovalec, ki ga 

pot pripelje nekoliko bolj v 
osrčje Mislinje po poti, ki pelje 
v Mislinjski jarcls, ima re
snično kaj videti. Ze od daleč 
ga ob stavbah nekdanje 
graščine, kjer ima sedež 
Gozdarstvo Mislinja, pozdra
vijo drevesa, ki pa niso 
običajna. Njihova starost, vrsta 
in še zlasti višina so več kot 
častitljive. Kakšna je njihova 
osebnost, pa obnašanje, od 
od so jih prenesli? S 

podobnimi vprašanji in še 
kopico drugih smo povprašali 
dipl. ing. gozdarstva MILANA 
TRETJAKA, ki je vsa ta 
drevesa nekoč že analiziral in 
jih tudi obdelal v posebni 
strokovni nalogi.
Vsako drevo je posebnost 

zase, zgodovina nekega časa in

8

obdobja. Park (v sklopu njega 
je bila nekoč graščina, katere 
lastnik je bil Perger) tvorijo in 
sestavljajo preko" 90 let stara 
DUGLAZIJE, ZELENI BOR, 
AMERIŠKI BELI JESEN. Vse 
te vrste so avtohtone in so jih 
prenesli iz Amerike, kjer je tudi 
njihova prvotna domovina. 
Posadil jih je takratni lastnik 
večine pohorskih gozdov in 
industrije Perger. Drevesa so se 
neverjetno prilagodila novemu 
okolju in nenazadnje tudi 
klimatskim razmeram.

Seveda pa so v parku tudi 
veliko starejša drevesa, med 
katerimi so veliki jesen, rdeči 
javor, tisa, čremsa, lipovec. 
Njihova starost, pa tudi obseg 
debel in višina, so več kot 
častitljive. Omenimo naj, da je

samo višina vseh duglazij, ki 
rastejo v parku, preko 40

metrov, kar pa najbrž ni niti 
tako malo.
Park bo po svoji značilnosti, 

posebnosti in tudi po številu 
dreves še kar precej let 
kljuboval vsem vremenskim 
razmeram, kajti z njegovim 
propadom bi odšel tudi velik 
del preteklosti kraja in njegove 
zgodovine.
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IN VCNMfi SC raCMIK* !
Gradnja trgovsko - poslovnega 

in obrtniškega centra v Radljah 
gre vsem težavam in zapletom 
navkljub h kraju.

Gradnja objekta, v katerem bo vrsta 
butikov, poslovni prostori hotela Kozjak 
Radlje in Hramlno-kreditne službe KZ 
Vuzenica, celo zasebna prodajalna mesa 
in še marsikaj, se je zavlekla skoraj za 
leto dni. Res pa je tudi, da vendarle 
napreduje in da je ta čas že v tisti fazi, 
ko se prične montirati notranja oprema, 
ko se bo torej pričelo naseljevanje. V 
kratkem lahko pričakujemo prve 
otvoritve.

Radeljski gradbeniki se ta čas že 
trudijo tudi z urejanjem okolja. 
Neprijetno je le, da nekateri soin
vestitorji zamujajo in tako ni možno vse 
skupaj urejati v enem zamahu, pravijo 
izvajalci.

kv

^SentiliDrrMislirilil K K

O nadvse pestri in razgibani 
kulturni dejavnosti v Mislinji smo 
v našem časopisu že pisali. Prav

tako smo omenili, da sam kraj in 
okoliški zaselki dobesedno živijo s 
kulturo. Ob tem pa velja napisati 
še, da tudi in predvsem zaradi 
takšnih entuzijastov kot so Peter 
Tovšek z ženo Hildo, pa Franc 
Tovšak z brati Mirkom, Polono 
in Jernejem in še kopica drugih.

Sicer pa je Peter gonilna sila 
številnih prireditev v tamkajšnjem 
resnično vzorno urejenem kul
turnem domu. Poznamo ga še 
zlasti predvsem kot režiserja 
številnih predstavitev iger na 
oder, saj jih je v svoji dolgoletni 
karieri zrežiral preko 40.

Ob letošnjem kulturnem 
prazniku se je lotil zahtevne 
odrske igre in jo tudi uspešno 
postavil na oder: Molierovega
ZDRAVNIKA PO SILI s 
številnimi dobrimi igralci. V isti 
sapi naj povemo, da so imeli do 
sedaj že 10 gostovanj in veliko

predstav v domači dvorani, med 
domačo publiko, ki jih vedno 
znova in znova najlepše sprejme 
in jim je tudi najbolj hvaležna.

Seveda pa zadnja predstava, s 
katero gostujejo in nastopajo 
gledališčniki KUD Svoboda Mi
slinja. ni zadnja, saj. kot je omenil

PETER TOVŠAK. že snuje in 
pripravlja nova dela in igre. Tako 
lahko kaj kmalu pričakujemo, da 
nas bo spet presenetil na odrskih 
deskah s prav tako dobrimi in 
uspešnimi deli, kot so bila 
dosedanja.

S.J.

Župan, ceste in...
Vuhred,izjemno kulturniško, gasilsko in drugače razgibana vas 

pod Pohorjem, je te dni dobil svojejga novega "župana". Glavno 
krmilo krajevne skupnosti je prevzelTone .Javornik, poznan kot 
delaven delegat radeljske skupščine. Vuhredčani se sicer bojijo 
dolgih, debatirajočih sej, veijamejo pa v Tonetovo vztrajnost.

Zdaj je njihov Tope na krmilu, ne v opoziciji, povedo tisti, ki so 
vodili KS doslej. Čaka pa jih ogromno dela, v kraju, v širši 
okolici. Skupaj z Ribničani bodo zahtevali ureditev ceste Vuhred 
- Ribnica na Pohotju. Saj po tej nemogoči luknjasti in nevarni 
cesti dnevno vozi dvajset avtobusov.

Dolgoletne obljube cestarjev za asfalt bo enkrat potrebno 
uresničiti, to vam bo povedal sleherni človek iz tega območja.

-kv
Cesta Vuhred - Ribnica

J

9



RAVNE:
PO KOROŠKI

Spet gledališki abonma
ljubitelji gledališča v 

Mežiški dolini so že več let 
žalovali za možnostjo, da bi 
lahko organizirano obiskovali 
gledališke predstave v domači 
občini. Čeprav je bil pred leti 
abonma dobro zaseden, se kar 
dolgo dobo ni našel kdo, ki bi 
ga znova organiziral, češ, da 
občina nima denarja za tako 
drago kulturno dejavnost

Pa se je opogumil Studio 90, 
ki ga vodi Matej Strahovnik, 
ter prevzel in tudi speljal 
organizacijo abonmaja v letu 
1993. Na Ravnah bo gostovalo 
sedem gledališč s predstavami, 
ki bodo vsako zadnjo soboto v 
mesecu. Prva je bila v marcu , 
zadnja bo novembra, poleti bo 
imel tudi abonma počitnice. 
Cena je dokaj ugodna, 3.000 
SIT v treh obrokih na osebo, 
družine imajo popust. Tretji 
družinski član doni karto za 
polovično ceno, četrti zastonj. 
S člansko karto bo moč 
uveljavljati popust tudi pri 
neahonmajskih prireditvah.

Prva predstava, ki je bila v 
Titovem domu v soboto, 27. 
marca, je bila dobro obiskana, 
in ker je bila dobra, polna 
smeha, ni razloga, da dvorana 
ne bi bila polna tudi pri 
naslednjih. Tokrat je gostovalo 
gledališče Loža iz Kopra s 
komedijo Antojia Pavloviča. 
Čehova SNUBAČ.

Predstavo je režiral Brane 
Kraljevič, z glasbo opremil 
Aleš Kersnik, igrali pa so 
Barbara Jakopič, Iztok Jereb 
in Miloš Battelino. Izkazali so 
se kot ubran ansambel, ki so s 
sproščeno in nenarejeno igro 
uspeli do solz nasmejati 
dvorano. Zasluga gre seveda 
tjidi avtorju, ruskemu klasiku 
Čehovu, ki, čeprav že davno 
mrtev, v živo govori tudi 
današnjemu človeku.

Gledalci so od prve 
abonmajske predstave na 
Ravnah obhajali z edino 
pripombo: Skoda, da ni bila 
daljša.

Nič ne de. Bo pa naslednja.
M.P.

lek
PROIZVAJAMO 
IN PRODAJAMO 
aparate in materiale 
za zobozdravstvo 
s področij: 
PREVENTIVE 
KONSERVATIVE 
PROTETIKE 
ORTODONTI JE

lek d.d. M
tovarna farmacevtskih in kemičnih izdelkov d. d.

61117 Ljubljana, Verovškova 57, p. p. 81 

telefon: (061) 182-161 

telex: 39403 

telegram: Lek Ljubljana 

telefax: (061) 183-517

Sončenje ob
raza in vratu 
za vse, ki si 
želite zdrave in 
rjave polti in 
za vas, ki 
imate problematično mastno 
kožo; pokličite na št.:., 
0602/85-135

Ogrtint itvtp ziMfijt
Kmetijsko svetovalna služba 

je na območju občin Dra
vograd in Radlje s pod- ročja 
izobraževanja kmečkih gospo
dinj in gospo- daijev opravila 
nad deset izobraževalnih 
seminarjev. Skupaj je te 
seminarje obiskovalo 219 
gospodinj, tisti mladi in 
starejši kmetje, ki so obi
skovali krajše seminarje za 
obrezovanje sadnega drevja, v 
to statistiko ni so zajeti.

Zanimivo je, da so bili 
seminarji vse od Libelič, 
Ojstrice, Pernic, Branika pa do 
Ribnice na Pohorju.

Kmečke izbe, kuhinje in 
poredkoma tudi gostinski lo
kali so bili kar premajhni za 
vse, ki sp želele pridobiti novo 
znanje. Slo je seveda pretežno 
za usposabljanje s področja 
gospodinjstva. kmečkega

turizma, pa vse do zdravstva 
in drugega, kar je potrebno za 
sodobno' kmečko gospodar
stvo.

Kot posebnost naj omenimo, 
tudi izven statistike, da so v 
Ribnici na Pohorju pripravili 
celo plesni tečaj, ki ga je 
obiskovalo 54 ljudi in da sedaj 
razmišljajo o nadaljevanju.

Naj še zapišemo, da se kar 
lepo število naših kmetic že 
pripravlja na udeležbo na 
znani ptujski prireditvi "Do
brote slovenskih kmetij". Že 
lani so tam obrale kar nekaj 
lepih priznanj. Torej nam 
znanja in tudi dobrot prav
zaprav sploh ne manjka. Le 
kje so potem vzroki, da 
nekako ne zaživi tisto ta pravo 
življenje s področja kmečkega 
turizma in turizma nasploh?

kv

Na Primožu na Pohorju pa so kmetice spoznate peko cele vrste 
kruhov in drugih dobrot
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Jože je nekakšen posebnež 
kraja in mož nemirnega duha in 
misli, pa vendar iskren ter 
dobrohoten. In kar nekako smo 
se nanj že navadili in brez 
njegove prisotnosti bi nekaj 
manjkalo. Pravi samorastnik je 
in kljub temu, da si je ustvaril 
družino, je bilo njegovo 
življenje vse prej kot lepo.

Postal je, kot toliko vrstnikov 
njegove generacije, vojna 
sirota, saj je že pri dveh letih

izgubil starše in potem 
odraščal pri dobrih ljudeh, 
dolga leta tudi pri Smre- 
čnikovih v Tolstem vrhu nad 
Mislinjo, ki so ga takorekoč 
posvojili in imeli za svojega. In 
življenje ne prizanaša tudi 
sirotam, saj je potem zbolel še 
za tu- berkulozo, ki je bila 
dedna in takrat se je Jožetu 
zdelo, kot da se podira zanj že 
tako in tako odmaknjen svet. 
Pa vendarle je vztrajal, šel se

je učit knjigovezništva, vendar 
pa zaradi' slabega zdravja 
kasneje ni dobil zaposlitve in 
1966 leta so ga invalidsko 
upokojili. In da ne bi bili dnevi 
brez dela le preveč jmsti in 
dolgočasni, se je Jože začel 
ukvarjati s številnimi konjički 
ter hobiji. Naj povemo, da mu 
je ob premagovanju 
vsakodnevnih težav v veliko 
oporo njegova družica Anica, 
kajti brez nje in sinčka bi bil

svet še bolj pust in prazen. 
Jože igra izvrsmo tudi 
hannoniko ter je hkrati velik 
ljubitelj narodnozabavne glas
be, zbira stare knjige in jih ima 
v svoji zbirki preko 150. 
Najstarejša nosi lemico 1662. 
O starem denarju govori kar v 
kilogramih, saj ga ima že preko 
osem kg. V posebni zbirki so 
številni bedzi, pa stare ure, 
znamke, razglednice z vseh 
koncev sveta. Zato tudi nič 
čudnega, da je bil v knjigi 
rekordov. Goji tudi akvarijske 
ribe in številne vrste ptic, v 
popravljanju dežnikov pa je 
postal pravi pravcati mojster, 
saj k njemu prihajajo ljudje z 
vseh koncev Koroške, Velenja 
in celo iz Celja.
Takšen je torej Jože, ki bo v 

pomladnih mesecih dopolnil 53 
let. Življenje ga je postavilo 
na stranski tir, on sam pa z 
družino še naprej vztraja in 
kljubuje vsem težavam in 
preprekam. In ker je bil po
govor z njim še v hladnih dneh, 
je Jože od nekod prinesel svojo 
frajtonarico in od tipkah ter 
nežnih zvokih se je zazdelo, da 
je tudi njegovo življenje za 
trenutek postalo bolj mehko in 
toplo ter odmaknjeno od 
stvarnosti vsakdana.

Silvo Jaš

(Meljski prorožm 
ped strehe

Samo 409.300.000 tolarjev bo 
moralo zadostiti množici potreb te 
naše prostorsko največje, po 
mnogih drugih ekonomskih in 
zaposlitvenih kazalcih pa daleč 
zaostajajoče občine.

Kljub vročim predhodnim 
pripravam in razpravam so delegati 
sprejeli še nekaj pripomb predvsem 
za zagotovitev Vsaj minimalnih 
živlienskih pogojev (če to sploh so) 
najbolj socialno ogroženih občanov.

Seveda pa so ze ob dvigu rok za 
potrditev vedeli in tudi povedali, da 
bodo med letom potrebne 
spremembe za gašenje kritičnih 
primerov, saj ninče ne skriva 
bojazni, da nas nemara čaka 
gospodarsko in socialno eno najbolj 
kritičnih let.

Med delegatskimi pobudami 
vsekakor zasluži pozornost predlog 
ing. Tonke Modic, ki je povedala, 
da morajo na nekaterih območjih 
zaradi lubadarja posekati precej več 
lesa, kot bi bilo se normalno in da 
so ti kmetje hudo udarjeni za daljši 
čas. Predlagala je, da se išče širši 
dogovor vsaj za davčne oprostitve, 
če se jim že drugače ne bo dalo 
pomagati.
____________________________ -kv

Razlika ni opazna

§t
Zopet smo v akcijah za 

pomladansko čiščenje krajev. 
Spet bomo vsaj do neke mere 
počistili pred svojimi pragovi, 
pobrali ali vsaj zakrili nesnago 
na obronkih gozdov, lovci, 
taborniki in še drugi dežurni 
"komunalci" bodo stopili še v 
gozdove. Potem pa bo zopet 
vse lepo po starem I

Priznajmo, da nam kar 
nekako zaigra srce, ko stopimo 
že samo nekaj metrov čez 
mejo; tam na drugi strani je vse 
nekako drugače. ' Bolj urejeno, 
bolj čisto, manj razbito je! Naj 
gre za postajališča ali klopi.

j&zùàM-.'.

Mi pa razbijamo, tolčemo, 
lomimo, zvijamo! Ah bomo 
končno znali narediti tudi 
nekaj zase. za svoj zunanji

ugled, za pravo predstaviicv 
naše kulture? Koliko ribičev 
in otrok je, denimo, že čistilo 
obrežje Meže. Slika one
snaženosti, od cunj, do po- 
livinilov in drugega pa je iz 
leta v leto enaka. Tudi obrežje 
Drave je zelo hvaležno od
lagališče, prva visoka voda pa 
odplavi. Komu, kam, kako 
dolgo še?

In koliko je divjih odlagališč. 
Radeljčani so si omislili takšno 
odlagališče na južnem delu 
hmeljišča. Kar desetine ug
lednih naslovov bi lahkq od
krili med "odlagatelji"! Če bi 
jih napisali, bi bili seveda 
vsega krivi novinaiji.

k.valtl
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Turistično gostinsko podjetje

KOŠENJAK
Dravograd

vam priporoča obisk
SALONA GALANTERIJE ZA INTIMNO NEGO 

- SEX SHOPA v objektu hotel Košenjak 
Presenetila vas bo izjemno pestra ponudba izdelkov 
za vaše dobro počutje in sprostitev, ter velika izbira 

intimnega perila, primernega tudi za darila.

>
>
>
>■

JEZIKOVNA SOLA 
PLUS

POLETNO šSl&NEMŠČINE S 
PREDAVATELJICO IZ AVSTRIJE 

od 16.8. 21.8.93 
na Rimskem vrelcu

.Sola je primerna za učence in dijake od 14. - 18. leta.
Nudimo :

intenzivno delo v majhnih skupinah z 
odličnim tujim lektorjem 
poudarek na konverzaciji
delo s pomočjo audio in video tehnike 
branje nemških časopisov in revij 
pouk, učno mapo, kosila in piknik ob koncu 
seminarja

Cena: 200 DEM za začetni tečaj, 240 DEM za 
konverzacijski seminar. Šolnino lahko poravnate v 

„ .. dveh obrokih.
Pnjave in informacije po tel. (0602) 83 452. 

Pohitite, število udeležencev je omejeno!_____

G A i E /? / J A

Obiščite nočni klub hotela KOMPAS vsak 
dan med 22. in 03. uro (razen četrtka)

> Zanimiv program
> Bogata ponudba
> Pridite in se prepričajte

12 PREPIH
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Delegacija koroških gosk, zbrana pri slovenjegraški avtobusni postaji, je 
zelo vesela, da so naši policisti prijeli vse nasilne peteline in gosake in se 
ni več bati posiljevalcev.

"Zdaj bomo spet veselo, brezskrbno in smelo štopale po vsej naši lepi 
koroški deželici!

KOROŠKI ZDRAVNIKI
Doktor Drago Večko,

splošni zdravnik v Mežici, 
je doslej slovel kot edini 
zdravnik, kije sam prišel v 
čakalnico in povabil paci
ente v ordinacijo. Sedaj pa 
je vse drugače. V vseh 
koroških čakalnicah se 
zdravniki pacientom klan-

jim ponujajo papi- 
e v podpisovanje, 

skratka- so zelo prijazni.
Lep dokaz, kaj vse je 

mogoče narediti z majhno 
spremembo zakonodaje. 
Vprašanje je le, kako dolgo 
bo ta prijaznost trajala.

V

Trockist CERU
Janko Čem, znani trockist in šef kuhinje v slovenjegraški 

bolnišnici, je po treh vlomih v kuhinjo sklenil, da bo 
dalnim vlomilcem pustil vsak večer hrano kar pred 
tuhinjskimi vrati. Da se ne bi lačni fantje preveč utrudili 
tri plezanju skozi okno in brskanju po hladilniku.

H, ,v7 Oc//
C^S/

»°CWv0vre

arsijT 
Všajen

u “KiltuUl rW K'a Jlr>en i, r: lua< družhZ'1^ !$i
>r<&lSS*Z» h . »VMi

Nino in zdravja
Ninoslav Godec, eden najbolj priljubljenih občinskih mož na 

Ravnah, je ob koncu letošnje smučarske sezone imel težave z 
rebri. Zlobneži so že govorili, da se je občinskem hodniku bolj 
tesno srečal s črnograditelji, pravi vzrok za poškodbo pa so bile 
kopnice na Koptih.

Ni kaj za w
»jsteL
Potne,

”Ji več

m *

4 #'
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Frofeeor - 
humanlet )

Akademski slikar in profesor Karel 
Pečko slovi kot velik humanist in 
ljubitelj domačih živali. Na oknih 
galerije so udomačeni golobi, Pečko 
pa skrbno pazi tudi na mačko.
Oni dan se Pečko ni mogel 
izneveriti svoji humanistični naravi. 
Zunaj naselja Mislinja mu je preko 
ceste stekel velik pes. Pečko je rajši 
zapeljal s ceste kot da bi povozil psa. 
Avto je bil povsem razbit, profesor 
pa pravi, da se je na ta dan ponovno 
rodil, kajti s sopotnico sta jo na 
srečo dobro odnesla.

Koroška je prestreljena z bioenergetiki in oni dan so 
enega od njih zajeli tudi koroški policisti.
Neki poljski državljan, ki sije nadal ne vemo kakšno 
že ime in ki je s svojimi nadnaravnimi sposobnostmi 
zdravil nebogljene Korošce preko radijskih valov, je 
bil na ljubljanskem koncu osumljen kaznivega 
dejanja spolnega nasilja in so ga iskali ljubljanski 
kriminalisti. Koroški policisti so ga "čapnili" po 
končani oddaji na Koroškem radiu, Franjo Murko, 
direktor tega radia, pa je na policijo naslovil protest, 
ker policija tako postopa z njihovimi radijskimi 
gosti.

Fotobodica
podjetništvo. Razpisali so rušenje 
starega objekta ob Malgajevi ulici 
in za plačilo so rušitelju ponudili 
stari "ccgo” in drujjo kramo. Zdaj 
pa si predstavljajte, da pride v 
trgovino vodja gradbenega podje
tja in plača kruh in mleko s petimi 
starimi strešniki, "ajmrom" stare 
malte in osmimi žeblji.

mornarico? Veliko, zelo veliko.Na 

čelu skromne slovenske mornarice 

je Korošec, gospod Geršak, sicer po 

rodu Črnjan. Svojo mornarico pa 

ustanavljajo tudi v Trbonjah. Tam si 

gradi skromno hišico znani mojster 

kuhinje Miro Pirtovšek, ki je bil 

svojčas v mornarici in je tudi 

pripravljen v Trbonjah ustanoviti svoj 

mornariški vod.

Nekoč prvi mož ravenske železarne, 
dmes drugi mož slovenskih železarn, je 
zelo zaseden mož. V mislih imamo 
kajpak Andreja Kokalja, Ravenčana na 
začasnem delu v Mežici. Delovnost 
Kokalja se kaže tudi v prevoženih 
kilometrih na avtomobilčku BMW, ki 
jih je bilo za prejšnji mesec okoli 6(X)0. 
Andrej Kokalj sediti sliši tudi preko 
mobitelit, do svoje hiše pa se lahko 
pripelje po novem asfaltu

PREPIH

IN PREPIHANE CVEKE

(fr %N&s>meh je bolj grenak

v j N

f* o a 's ie
Pravi podvig se je zgodil v Mežici. Sredi zime so asfaltirali cesto, ki pelje
proti nekdanjemu direktorju rudnika Dragu Krištofu in aktualnemu
direktorju jame Dušanu Kiteku. Zima je za 
primerna, saj takrat ni kač.

polaganje asfalta najlxilj

Vs---------- ------------------------------------------------------ --------------------- X

fHaider in naša Koroška
Vrli desničar Hader je oni dan zopet streljal 
kozle. Prepričan je, da ima Slovenija 
ozemeljske težnje po avstrijski Koroški in 
kot dokaz je na dan privlekel neke trivialne 
zemljevide Nemara je videl mapo 
Koroškega rada, na katerem so nansam 
radijski valovi; po tem zemljevidu je 
razvidno, da Koroški radio “pokriva" celotno 
Srednjo Evropo.
Sicer pa se Haiderju ni treba bat. da bi 
Slovenci pošlvljali nove mejne kamne. Na 
naši fotogralijii lahko vidite mejni kamen iz 
Libelič, ki palese vedno starojugoslovanski 
in nemara bomo čakali še leta, da bomo dobili 
slovenske mejnike. Še posebej pà se 
Haiderju ni feba bat dsth pravih Korošcev, 
to je ljudi okrog Fare in Čečovja, ki na vse 
pretege reducirajo slovensko Koroško na 
področje okng Bnnjeve gore.

m:

m

m

1!)- sept.1313

■ 'S
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Tako sta se lani v 
gostišču Edi vaj s pri 
Mežici objemala sekretar 
slovenskega Rdečega 
križa Mirko Jelenič ( ne 
Jelinčič, kot so ga poime
novali nekateri občinski 
funkcionarji, ki so tekli na 
sprejem) in Vane Gošnik, 
takrat še podpredsednik 
republiške skupščine in 
podpredsednik skupnih 
zelenih.

, Letos bo v Mežico 
gotovo prišel Mirko 
Jelenič, Vanetov nasmeh 
pa je bolj grenak, saj ni 
dobil stolčka v parla
mentu, pa še z bivšimi 
tovariši v stranki se je 
razšel.

Moč
sindikalisti

Med najbolj znanimi 
sindikalisti, ki so stopili v 
obrtno-podjetniške vode, je 
kajpak znani mesar iz 
Trbonj Janko Smolar. V 
izjavi za Prepih je dejal 
"Sele zdaj vem, kako lepo 
je bilo na sindikatu, malo si 
delal, dobil si lepo plačo. 
Zdaj pa je treba trgati," 
pravi Janko Smolar, za 
katerega hodumušneži res 
pravijo, da zdaj prvič v 
svojem življenju resnično 
dela.

Njegov sindikalni kolega 
Alojz Ovnič, svojčas rave
nski sindikalist, pa je 
zajadral v transcendentalno 
-trgovske vode. Ker je v 
Papirnici večinoma na 
čakanju, se malo ukvarja z 
bioenergetike in prodaja 
razne izdelke. "Sele zdaj 
sem odkril, kaj moram v 
življenju početi, da sem 
zadovoljen sam in okolica," 
je rekel Lojz.

lij:
1SS

RADIO 
DURHCUG

s,ž,odM,tfc»gad«mto» 
uspela sesal. Al „ kakšne
rešitev? Illllllli

Odgovor: Za Dravograd ne vidimo

premikali kraja Maljaža? Ali bo 
njegov vpliv deloval tudi na 
preostale občine v regiji?

OdU: Nikakor. To bodo ™ 
Ravnah uredili z občinskim 
odlokom.

► Vprašanje: Gospod Lojze Peterle 
„ on, dan » Tiniiah , Avsniji

pradaval 0 P0*
pričakujemo predavanje o stradanju
tudi na Koroškem?

kako izgleda prisilno stradanje.

► Vprašanje: V ramenski železarni so 
za detavne viške ustanovili 
Logistični center. Kje je tu logika?

Odgovor: Mi je ne vidimo. Bolj 
primerno ime bi bilo nudistični 
center.

Tnah'tŠHe ^ 

zahodno Celjsko itn. sssssssssss■
► Vprašanje: No» uprarai orto 

Območne zbornice -------- --

lahko kakšne posledce?
Odgovor: Načelno ne. Bi pa bilo 
seveda bolj pri roki, če bi bila tudi 
Območna zbornica kar 
Gradcu.

?.!..» Šls: il!!
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[ Protest in proenja
V bifeju na Gortini (to je tisti bife poleg trgovine) se 

zbirajo znani trbonjski obrazi, ki zalezujejo mucka 
dekleta. Proti večeru se jih zbere kar lepa druščina, ki tudi 
pridno uničuje alkohol in bife jim že postaja pretesen. Zato 
so na javnost že naslovili protest in prošnjo za povečanje 
bifeja. Če ne bo šlo drugače, pravijo vrli Trbonjčani, pa 
bodo nažicali kakšnega šoferja, da to stavbo z avtom 
zravna še z druge strani.
I J

Okij&v& &ot?£i

Svojo sobo je dobil tudi slovenjegraški 
slikar Oki. Kmečka soba v hotelu Kompas 
v Slovenj Gradcu je preimenovana v 
Okijevo sobo, kajti v njej visijo same 
Okijeve slike. Sicer pa, kaj bo Slovenj 
Gradec s kmečko sobo, ko pa je to 
vendarle mesto.

V

Z brucovanja K K 5

Bruci se niso dali spoditi z odra kar tako. Za konec so presvetlemu carju peli "vse živo" v hvalo.

Klub koroških študentov iz Ljubljane je v Družbenem domu na Prevaljah za novopečene študente pripravil 
brucovanje, ki si ga bodo bruci nedvomno zapomnili. Sicer so na letošnjem brucovanju pogrešali nekaj več 
študentov iz Maribora, toda kljub temu je "gauda” s skupinami Night jump in Sank rock povsem uspela. Bruci so 
bili prav pridni in so se izredno izkazali, saj so med drugim popili tudi posebej za njih pripravljeno pijačo. Na 
vesela študentska leta!

je m el S^q
Najbolj znan direktor v koroški 

regiji Tine Tevž je imel pred časom 
veliko smolo. Službeno se je s 
službenim avtomobilom mudil na 
Češkem, kjer so mu izpred hotela 
ulgadli audija.

Šoferji so si v Koraturovem 
podjetju ob tem dogodku meli roke, 
ceš-kakšna sreča, dà se je to zgodilo 
samemu tovarišu direktorju., kajti če 
bi se to zgodilo kakšnemu šofeiju, bi 

kbil v hiši velik cirkus.

Haval na strojno 
- tehnično solo

Na Ravnah na Koroškem pričakujejo velik naval za vpis v 
strojniške programe. Kako tudi ne, saj so nedavno videli, da Tone 
Anderlič kot strojni tehnik prejema kakšnih 180 tisočakov plače.

Torej, mladi nadebudneži, hitro postanite strojniki, za takšno plačo 
kot jo ima Anderlič, pa bo treba postati še republiški poslanec.

PREPIH



HOROSKOP

RIBI: Čas je že, da pričenjate 
razmišljali o dopustu. Dobro 
premislite, ali se boste kopali v 
jezerih na Poljani, kajti reka 
Meža do rib ni bila nikoli 
prijazna. Svojega partnerja čim 
prej povabite v ribjo 
restavracijo, k;ir pa bo na 
Koroškem zelo težko, kajti 
prave ribje solate tod ni 
mogoče dobiti. V službi se 
pazite vratarja, ki vas budno 
spremlja, in pocinkano cev 
skušajte spraviti iz fabrike po 
drugi poti. Vaša srečna 
številka : zajamčeni osebni 
dohodek.

OVEN: Odločili ste se, da 
boste uspeli in tako se bo tudi 
zgodilo. Izpolnite avstrijski 
loto, ozirajte se proti Peci, kajti 
nekoliko premaknjen kralj 
Matjaž bo blagodejno deloval 
na vaše počutje. Če ste iz 
Dravograda, se nikar ne 
vznemirjaje, da boste še naprej 
plačevali samoprispevek. Pivo 

se ne bo pocenilo, na 
delavskem «vtobusu pa boste 
opazili osebo, ki vam je bila 
všeč v mali šoli. Nikar ne 
sodite preveč ostro svojega 
moža, ki je v postelji upehal. 
Poskusite z Džirlom.

BIK: Če hočete imeti v službi 
mir, potem osumite doma. 
Čeprav vam je dobro znano, da 
direktor zapeljuje tajnico, 
bodite diskretni in o tem 
molčite. V disku Jolly boste 
srečali partnerja, s katerim 
boste preživeli strastno noč. 
Doma se izgovorite, da 
Koralurovi avtobusi spet niso 
vozili. Kadar lažete, lazite 
pošteno. Če ste iz Slovenj

Gradca, potem pijte klorirano 
vodo. Na Poljani bo sredi tedna 
postavljen radar. Srečne 
številke nimate.

DVOJČKA: Naj vam ne bo 
nikoli žal, da ste se rodili v 
Mežiški dolini. Z leti se bo tudi 
svinec izločil iz vašega telesa. 
Za poln želodec použijte nekaj 
regrata, na regres pa nikar ne 

računajte. Na novi 
slovenjegraški obvoznici vas 
bo čakalo presenečenje - bočno 
trčenje in škoda bo precejšnja. 
Preverite vašo zavarovalno 
polico. Tisto, kar vam v 
hlačah nagaja, še dolgo ne bo 
mirovalo. Nikakor se ne 
spogledujte z vzgojiteljico, ki 
pazi vašega malčka, za takšno 
početje je še preveč zgodaj. 
Ugoden nakup v Nami na 
Ravnah ste že zamudili.

RAK: Ta teden vas bo pot 
vodila v znano gostilno pri 
Bučineku v Smiklavžu. 
Nikakor ne pustite podpisa v 
knjigi gostov, kajti dolgoročno 
vam to utegne škodovati. 
Kazni za prekrške so se 
povišale, policajev ne poznate, 
sodnik za prekrške pa vaše 
zadeve ne bo pustil, da bi 
zastarala. Bodite pozorni in 
pazljivi. Ne vlagajte svojega 
denaija v trgovsko-poslovni 
center v Dravogradu.
Počakajte na otvoritev. Pri 
nedeljski maši se boste 
zagledali v kaplana, pri ofru ste 
preveč radodarni.

EEV: Obiskal vas bo
dimnikar. Nikar ne iščite 
gumba, raje poiščite

in Korošce
denarnico. Vašega partnerja 
vznemirjajo nenavadne želje v 
postelji in s tem nadaljujte. 
Obiščite sex shop v 
Dravogradu. Poiščite si varstvo 
za otroke in obiščite erotični 
show v Slovenj Gradcu. 
Revmatizem je v vaših letih 
normalen in običajen, dolgih 
gat ne slecite do konca aprila. 
Prvomajske praznike boste 
preživeli na Smučarski koči.

DEVICA: Vaši uspehi v
službi so v obratnem 
sorazmerju z uspehi v 
družinskem okolju. Ženi ne 
priznajte, da se vam dopade 
natakarica v bifeju za 
fabriškim plotom. Marca ste 
pozabili plačati sindikalno 
članarino in jeseni ne bo 
cenenega krompirja. JZa 
ponedeljkom pride torek. Čas 
je, da se vključite v kakšno 
stranko, kajti kmalu bodo 
volitve. Slovenjegračani
morajo pretakniti svoja 
podstrešja in kleti; če boste 
našli kakšen stari predmet, ki 
izvira iz časov Huga Wolfa ali 
je celo del Wolfove družine, 
vas čaka nesmrmost.

TEHTNICA: Socialne
pomoči ne bo, kajti zaslužite 
dva tolarja preveč. Nasedli ste 
sladkim besedam in sedaj 
imate oblast, kakršno ste 
volili. Za nabiranje murk bo v 
sosednji Avstriji letos slabo 
plačilo. Na Peci je še sneg in 
če hočete imeti letos solato, si 
morate postaviti toplo gredo. Z 
zdravjem za zdaj ne bo večjih 
težav. Počakajte še nekaj let, 
da bodo obnovili
slovenjegraško bolnišnico.

ŠKORPIJONI: Premalo
berete in možgani vam krnijo. 
To je za podjetništvo zelo 
slabo. Z nakupom avta nikar ne 
hitite, kajti več boste na cesti, 
večje so možnosti za promemo 
nezgodo. Pameten nakup je 
traktor Tomo Vinkovič. V 
hladilniku imate pokvarjeno 
pašteto. Rešitev za vaše 
socialno stanje je upokojitev in 
sposodite si denar za nakup let. 
Pospravite smuči in si 
pripravite tenis lopar. Tisti, ki 
vas že lep čas opazuje, je iz 
Mislinje.

STRELEC: Z lokalno
oblastjo niste zadovoljni, 
vendar : naredite kaj, da se 
bodo zadeve spremenile na 
boljše. O svojih skritih načrtih 
ne govorite nikomur, bodite 
tiho, da ste denar naložili v 
Zvezi slovenskih bank v 
Pliberku. SDK revizija bo v 
vašem podjetju jalova, zato si 
obnovite samozavest. Vaša 
tajnica ni zanosila in družina bo 
ostala za vzor okolici. Z vašo 
krščansko moralo ni nič 
narobe. Le tako naprej. Vaša 
srečna številka: milijon
šilingov.

KOZOROG: Zgodilo se vam 
bo toliko lepih stvari, da kar 
nekoliko s strahom čakate 
konec tega obdobja. Za soncem 
pa vedno pride deževje. Sreče 
ne prinašata samo Action in 
Fair play, sreča je v vašem 
bogatem duhovnem življenju. 
Sprehod na Brinjevo goro ali 
Rahtel bo vam koristil. Črne 
gradnje vam ne bodo porušili 
in zato lahko mimo spite. Pri 
igri Podarim - dobim boste spet 
samo darovali. Nikar se ne 
zapletajte s sodelavko v ozki 
kratki jankici in črnimi 
nogavicami.

VODNAR: Prihaja obdobje, 
ko se boste morali posvetiti 
lasmemu zdravju. Stopite k 
spovedi. V poslih boste 
uspešni, iz neprijetnega 
položaja poskušajte rešiti 
svojega brata. Na poslovnem 
kosilu nikar preveč ne pijte, 
kajti bruhanje dan po tem je 
nadvse neprijetno. Pustite pri 
miru svetlolaso
Dravograjčanko, ki je razdrla 
že dva zakona. Varujte se tudi 
vdove iz tekstilne tovarne, ki 
zna omrežiti še tako 
trdovratnega moškega. Pazite 
na hčerko, ki je v diskoteki že 
pokadila nekaj jointov.
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industrijska
prodajalna

V NAŠI PRODAJALNI LAHKO PO UGODNIH CENAH KUPITE:

• AKUMULATORJE VSEH VRST
• ELEKTRO IN VODOVODNI MATERIAL
• BARVE IN LAKE
• ORODJA
• ČISTILA
• ŠPORTNE ARTIKLE

NA VAŠO ŽELJO NAROČIMO MATERIAL VSEH VRST

OBIŠČITE NAS!
RUDNIK MEŽICA, 62392 Mežica, Polena 5, Tel. 0602/35-110,

Telex 33124 rudne, Fax 0602/35149,35203

PREVOZ d.d. 
Pohorska c. 17/a 

62360 RADLJE OB DRAVI 
TEL.:0602/71-510, 71-511, 71-515 

Fax.:0602/71-513

:::::

>
>
>
>
>
>

Cene naših prevozov so zelo konkurenčne:
mednarodni prevozi blaga:cena po dogovoru

1 T km jecca, 1,95DM 
domači prevozi blaga: cena po dogovoru 
servis in popravila tovornih vozil: mehanska ura 700 SIT 
servis in popravila osebnih vozil: mehanska ura 600 SIT 
v roku 10 dni od izvršitve prevoza je 5% popusta na ceno 
plačilni rok je 30 dni - virman 
plačilni rok nad 30 dni: potrebno je 30% akontacije 
po dogovoru je možno tudi obročno plačevanje ter blagovne in 
neblagovne kompenzacije, (po dogovoru z pogodbo)

PREDNOSTI N ASIH STORITEV:
I >-

>
prevoz lahko izvršimo takoj po sprejemu in potrditvi naročila 
servis službenih vozil vršimo na vašo željo tudi popoldan in ob 
nedeljah ali praznikih,
pn trgovini na debelo razvažamo blago od proizvajalca do grosista in od : 
grosista do poslovalnic
ce se vaše podjetje ukvarja z blagovnimi kompenzacijami, vam z 
dostavami po terenu pomagamo prodati dobljeno blago

' ' /T':" T

xTxs,-;;::., ^ ^ n

Iziilivi II «iniaji
ritlvlinniii li intlMiirilli

iliraalb tiiliai* zi itinviaii,

kili li m ulili ihjikli z (izid n

ilirmi iitiriiicllikl emir.

Mriiilzirii rmz iiliiiii li kniiciiiiti
62380 SLOVENJ GRADEC, T 

GMAJNA 12,
TEL.; 0602/ 44 404 

FAX.: 0602/ 44 404
ZIMI IN PllliTVENI TIEZIIJI

TO JE
ŠPORTNA REVIJA

■KIPA
IZHAJA VSAKO SREDO IN JO 
LAHKO KUPITE TUDI V VAŠEM 

KIOSKUI

KER ŽIVLIENIE PUTREBUIE VARNOST

POSLOVNA ENOTA 
KOROŠKA

Slovenj Gradec 
Vorančev trg 2 
Tel.: (0602) 41-842, 

41-843

PREDSTAVNIŠTVI: 
Ravne na Kor.: 23-759 
Radlje ob Dravi: 73-025

S G P KOGRAD DRAVOGRAD

GRADBENO PODJETJE do o
SLOVENJ_______ GRADEC

IZVAJAMO VSE VRSTE VISOKIH IN NIZKIH GRADENJ, 
ADAPTACIJE, STROJNE INSTALACIJE, KLJUČAVNIČARSTVO, 
KLEPARSTVO IN KLIMA NAPRAVE
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KULTURA

"CE NE BI PISAL GRAFITOV, BI BIL BRESPOSELN"

(III. nadaljevanje)

POLITIKA IN NAROD

Širše gledano lahko vsak grafit 
predstavlja politično dejstvo,če 
upoštevamo, da vsako pisanje in 
risanje po zidovih in drugih javnih 
mestih predstavlja obliko nespo-

NA NAPAKAH SE UČIMO.
NAŠI POI .ITI KI NE DELAJO 

NAPAK !

Grafit -
štovanja vladajočih družbenih 
norm. Pisanje po zidovih je 
reakcija na aktualne politične 
dogodke, ki so posebej pomembni 
za nadaljni razvoj družbe. 
Zgodovina pisanja grafitov s 
politično tematiko sega daleč v 
preteklost. Do danes je ohranjen 
grafit, ki ga je na zid neke 
grobnice vrezal egipčanski sveč
enik. ko je prognoziral družbeno 
situ-acijo v svoji državi:
NAŠA DRŽAVA PROPADA. 

VELIKO JE ZNAKOV. DA JE 
SVET PRIŠEL DO KONCA. KER 
NITI OTROCI NE POSLUŠAJO 
VEČ SVOJIH STARŠEV.
Avtorji grafitov so povod za 

pisanje pogosto našli v političnih 
in družbenih dogodkih, komentirali 
so dogodke, ki so se zgodili in 
opozarjali na prihodnost. Najbolj 
popularni so nastali v 20. stoletju, 
ko so se pojavile pacifistične 
parole v mestih na zahodu 1968. 
leta, grafiti na Berlinskem zidu, 
parole simpatizerjev IRA-e ...Za 
časa stare Jugoslavije so se na 
javnih mestih ob osebnih imenih 
in ljubezenskih sporočilih najpo
gosteje pisale politične parole. 
Komunisti so z barvanjem zidov 
sporočali: NARODNA FRONTA, 
1XJI. IMPERIAI JSnČNA VOJNA 
ipd. Ustaški simpatizerji pa so v 
glavnem izpisovali kratico ŽAP 
(ŽIVEL ANTE PAVELIČ). Med 2. 
sv.vojno so bili grafiti dvojni; na 
eni strani so okupatorji in njihovi 
pristaši izpisovali fašistične paro
le (CREDERE. CREDERE, CRE
DERE (verjeti, verjeti, verjeti ), 
CREDERE, OBEDIRE, COMBA- 
TERE (verjeti, ubogati, boriti se), 
VINCERE (zmagati)); na drugi 
strani so skupine komunistov in 
SKOJ-evcev prekrivale fašistične 
parole in z rdečo barvo izpisovale: 
SMRT FAŠIZMU - SVOBODA

NARODU. ŽIVELA NOB. ŽIVEL 
STALIN. NI ODMORA DOKLER 
TRAJA OBNOVA.
Tradicija političnih grafitov je 

obnovljena na koncu 60-ih let in 
na začetku 70-ih v glavnem s 
parolami socialističnega samo
upravljanja, ustavnih amandmajev 
in ustave SFRJ iz leta 1947 (TITO 
USTAVA).
V 80-ih letih se pojavijo politični 

grafiti s kritičnim nabojem. 
Izažajo nezadovoljstvo nad politi
čno in družbeno situacijo.
Grafite s politične vsebine lahko 

klasificiramo :
a) odnos politike in navijanja v 

športu
b) države in državni organi
c) ideologije in politične oprede

litve
djstranke in politične organiza

cije
e) politiki...

"SUBWAY ART"

Da vseh grafitov ni mogoče 
stlačiti v isti koš, pričajo sedaj še 
sicer redki a očitni primerki take 
vrste na ljubljanskih in maribor
skih ulicah, ki pa nikakor ne 
dosegajo nivoja grafitov z New- 
Vorkške podzemne železnice.Vsi 
pa zelo odločno v dvom posta
vljajo trditev, da so grafiti 
"skripturalne akcije velemestnih 
dvonožcev, ki se s čopičem in 
posodo barve trudijo nadomestiti 
svoj komunikacijski deficit" 
(Ruprecht Skasa-Weiss), kajti ne 
sa-mo, da izdelava le enega takega 
grafita zahteva ure in ure pri-prav, 
ampak, da to delo najpogosteje 
teče v skupinah v katerih vlada 
tesno prijateljstvo in zaupanje. 
Grafiti nastajajo v temi, saj je 
pisanje le-teh kaznivo in jih 
mestne oblasti sistematičo uniču
jejo, tako, da množica ljudi, ki 
dnevno potuje z podzemno 
železnico le redko naleti na 
katerega od teh izdelkov.
Zgodovina podzemnih grafitov v 

New Yorku je kratka.V 60-ih letih 
so začeli najstniki skrivaj pisati 
svoja imena na zidove hiš, vendar 
so imeli bolj teritoijalno funkcijo. 
Pravo revolucijo je sprožil mlade
nič z vzdevkom Taki 183. Delal je 
kot sprevodnik na podzemni 
železnici, med svojimi vožnjami

m»
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skozi podzemni labirint pa je pisal 
svoje ime p» notranjosti in 
zunanjosti vlakov. Leta 1971 je bil 
naznanjen policiji in The New 
York Times je ob tem napisal dolg 
članek, ki je sprožil val navdu
šenja med mladino. Tisoče mladih 
je začelo posnemati Taki-ja in 
tisti, katerih ime se pojavilo najpo
gosteje ali na najbolj nenavadnih 
mestih, so postali pravi heroji.
Leta 1973 je New York Magazin 

poklonil "Taki nagrade" za 
najboljše grafite.
Ko so postale vse primerne 

površine v New Yorku prena
trpane z grafiti, je bilo potrebno 
odkriti način, s katerim bi 
novonastali grafiti odstopali od 
ostalih. Začeli so eksperimentirati 
z velikostjo in obliko črk. Do 
srede 70-ih let so uporabljali 
velike delno se prekrivajoče črke. 
Sredi 70-ih pa se je pojavil nov 
na-čin, ki je prinašal iluzijo 
globine. Prav tako je v tem času 
izginil klasični način slikanja z 
barvo in čopičem. Ugotovili so, da 
lahko velike površine veliko 
hitreje prekriješ s sprejem. Razli
čice stilov so simultano naraščale 
zaradi tekmovanja med ustvarjalci 
iz različnih četrti, kakor je tudi 
vse bolj naraščala količina 
grafitov.

Otroci, ki se s pisanjem grafitov 
šele začno ukvarjati, naletijo v 
podzemlju na novo družbo, ki 
združuje mladino vseh mestnih 
četrti, družbenih in etničnih 
skupin. Vsak začetnik dobi novo 
ime in identiteto v skupini, ki ima 
svoja pravila. Skupino sestavljajo 
resnično dobri prijatelji,med kate
rimi velja močan čut družabnosti 
in medsebojne pomoči. Popularne 
skupine pritegnejo veliko začetni
kov, ki dobijo svojega mentoija in 
nov krog prijateljev. Neredko se

zgodi, da člani sklupine zaničujejo 
tiste, ki se hočejo sami uveljavit.
Da začetnik osvoji tehniko pisa

nja je potrebno veliko časa in 
naporov. Začeti mora s preprostim 
in najboljši proces indukcije je 
zgodovina grafitov. Šele ko nekdo 
obvlada celoten razvoj stilov v 
preteklosti lahko začne ustvaijati 
svoje.
Tudi kasneje zahtevajo priprave 

za izdelavo grafitov veliko časa. 
Večere preživljajo grafitmani ob 
risanju skic,izbiranju barv in 
pregledovanju fotografij. Fotogra
firanje grafitov je edina metoda s 
katero lahko pregledajo celoten 
izdelek in odkrivajo morebitne 
napake,kajti že naslednje jutro 
grafita sploh ne bo več, ali pa bo 
popolnoma spremenjen.
Prvo pravilo med grafitmani je 

to, da je nečastno narediti grafit 
preko drugega grafita.vendar 
nekateri delajo prav to z name
nom, da bi nekoga užalili ali 
izzvali.
Grafitmani si morajo barve 

priskrbeti sami, ker pa je 
kupovanje le-teh predrago, 
povabijo k sodelovanju prijatelje, 
ki barve imajo. Pri taki vrsti 
umetniškega ustvarjanja je potre
bno tudi opazovanje vlakov. Ne 
samo, da grafitmani poznajo vse 
lokacije postajališč in parkirišč, 
popraljalnic in pralnic vlakov, 
ampak tudi vse luknje v ograjah, 
ki jim omogočajo hiter beg.če 
pride do racije. Prav tako zelo 
natančno klasificirajo vlake po 
njihovi možnosti za slikanje. 
Najprimernejši so vlaki, narejeni 
okoli leta 1950 imenovani Flats, ki 
s svojimi visokimi stenami nudijo 
veliko ustvarjalno površino. 
Poznejši modeli Ridges so nižji, 
izdelani pa iz posebne pločevine, 
ki se da zelo hitro očistiti.

nadaljevanje prihodnjič...
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-------------------------------------------------------------- RAZMIŠLJANJA---------------------------------------------------------

MDCRUČCVSTVO oli
fftilAII IflCCCACTIfAisiinv - HiMfifAivv

Oboje je utvoro
Anderličevstvo je neologizem 

(nova beseda, skovanka), 
narejen po vzoru Cankaija - 
cankarjanstvo ali Oblomov - 
oblomovščina oz. oblomo- 
vstvo, pomeni pa določen tip 
razmišljanja, vrednostni sistem 
in percepcijo (zaznavo) ter 
način videnja sveta. V bistvu je 
to poimenovanje za samo
zadostnost iz začetka 50 let 
našega stoletja, ki za 
posameznika ob metrski knjižni 
polici predvideva tudi vaški 
kulturni dom. Pojav je menda 
občečloveški, zato je silno 
trdoživ in posebej dobro se je 
prijel na Koroškem.

Baby-kisser je citatna beseda, 
v naslovu zapisana seveda 
polcitatno (suliks-stvo), slo
venski besednjak pa je 
preprosto ne pozna. Toda to ne 
pomeni, da baby-kisseiji ne 
tlačijo tudi koroške zemlje. 
Besedo je moč razložiti samo 
pisno, pomeni pa dejavnost 
politika, ki poskuša dobiti 
glasove z obiskom krajev 
svojega volilnega okrožja. In 
ko je baby-kisser izvoljen (naš 
je po volji ministrskega 
predsednika poseden celo na 
njegovo levo), postane v 
svojem volilnem okrožju 
utelešen preganjalec zmot, 
ekspozitura odrešiteljstva 
krajine, vir napredka, zla- 
toustnik, dobrotnik... In ljudsko 
volilo spokojno zadremlje, kajti 
nazadnje bodo vse opravili 
tam, na levi... kot vedno doslej.

Med tema dvema skr- 
ajnostima se gibfjemo koroški 
krajinaiji (zavestno se 
izogibljem rabi lastnega imena 
Korošci, kajti če mednje 
prištejem tudi Slovenj
gradčane, plane Mežiška 
dolina v jok in stok, češ da jim 
slabimo in ogrožamo pleme). 
Slovenjgradčani smo pred leti 
prostovoljno prisilno molče

buljili v starotrški arhitekturni 
kultumodomski izrodek, ki je 
bil produkt pritlehnega 
anderličevstva, danes pa je v 
tem istem Taliji posvečenem 
hramu fabriško skladišče 
(menda Nove opreme). Sicer pa 
čemu drugemu grdoba tudi ne 
more služiti. Ampak 
anderličevstvo je bil startni 
znak za modno prenoviteljstvo 
(pa še ne v zvezi z esdepe) 
marsikod - v Slovenj Gradcu 
smo za nekaj desetletij 
neustrezno prenovili z za 
gledališče in koncerte pa še 
kaj odrsko in tehnično 
popolnoma neustreznim KD, 
enako se je dogodilo z 
ravenskim Titovim domom, 
prevaljski Družbeni dom pa je 
sploh stavbarski par exellence 
primer, kaj se s prostorom in 
interierom ne sme počenjati. 
Itd. itn.

Po popisu prebivalstva leta 
1991 nas je Koroško krajino 
tlačilo 72 366. Gotovo je to 
toliko ljudi, da smo dolžni 
preseči vaškost razmišljanja 
in delovanja, in zagotovo 
dovolj, da nam ni treba skupaj 
s premaknjenim kraljem 
Matjažem v Ljubljano proseče 
upirati oči.

V naslednjem odstavku je z 
vso spoštljivostjo premetan 
Martina Luthra Kinga sen. 
"Moj sen...Sanjam, da bodo 
nekega dne Ravenčani in 
Slovenjgradčani sedli za mizo 
skupnega dobrega...sanjam, da 
bo še v tem tisočletju rojena 
Črnjanka lahko postala bela 
balerina... sanjam, da bo še v 
tem desetletju rojeni Vuzeničan

svoj diplomski koncert za 
violino in orkester odigral tudi 
nam in za nas... sanjam, da bo 
že rojeni selovški operni pevec 
lahko šolal svoj glas... Vidim 
nas in vidim jih, da ne sedamo 
več ponižno in skromno v 
zadnje vrste slovenstva."

Govori se, da med Ravenčani 
in Slovenjgradčani sprava ni 
mogoča. Kakšna sprava? 
Poznam nas veliko, ki nismo z 
nikomer v sporu in se nimamo 
s kom spravljati. Mi moramo 
samo stopiti čez navidezne 
plotove in za začetek - 
govorim na pamet - postaviti, 
recimo za nas Korošce, 
koncertno in gledališko dvo
rano na temeljih butalskih 
Pompejev v Dravogradu. Da 
bomo imeli do nje vsi enako 
daleč in bo zato enako naša. 
Da bomo z njo našo majhnost 
prerasli v skupno dobro. Da bi 
nam bilo vsem Korošcem 
nekako pri roki, enako blizu, 
dosegljivo vse tisto, kar so si 
drugod že kdaj vzeli.

Včasih se mi zdi, da nam 
Butale (beri Dravograd) sredi 
krajine še kako prav pridejo. 
Da prikrijemo svoje an
derličevstvo. Kako bi sicer 
lahko smeje pristali na javno 
razkazovanje naše. Koroške?, 
nespameti, ko si izvršnik in 
župan zasipljeta naše ceste, 
namesto da bi ju poslali k 
hudiču ? Slovenci pa se muzajo 
in nas vidijo kot mi duhu bolne 
Veržance (Veržej je namreč v 
literaturi konkurent Butalam).

In ker "sprave" med občinami 
v Koroški krajini ne more biti,

sodelovanja pa tudi ne, bomo 
še naprej obdelovali vsak svoj 
kandidovski vrt z and- 
erličevskimi vilami in lopatami 
(kar pač bode nastalo iz 
obdelovanca). Tolažili pa se 
bomo s še enim železom v 
ognju - baby-kisseijem. Odpreti 
si je dal v vsaki vasi pisarno za 
mesečne obiske naš deus ex 
machina (fig. nepričakovan in 
neverjeten poseg kake osebe ali 
sile, ki povzroči preobrat ali 
nepričakovan razplet), saj je 
produkt naše vere in naših 
sanj.

Ne vem, kaj misli s Koroško 
baby-kisser, v letih pa, ki jo je 
bilo dano gledati meni, sem 
dognal, dii sem se veliko naučil 
od tistih, ki niso bili sebični, da 
je največ škode naredila zavist 
in privoščljivost in da je 
70000 glav mogočen mož
ganski trust, le mislili mu je 
treba dovoliti.

Za vse nas pa je dela obilo. 
Nekatere moramo prepričati, 
da se cesta v Evropo ne konča 
v Sv. Jedrti, čeprav ponekod 
trdijo, da že skozi Hudo luknjo 
ni več mogoče vanjo, Slo
venjgradčani smo dolžni braniti 
železniške okope med Dr
avogradom in Ravnami, kajti 
kratkovidno bi bilo privoščiti 
tudi sosedoma, da jima crkne 
koza (jim odstranijo železniške 
tire in pragove), če je nekoč 
davno že nam, verjeti moramo, 
da so tudi naši otroci vredno 
profesionalnih gledaliških 
lutkovnih in drugih predstav, 
priznajmo si že, da smo tudi 
Korošci enako zavezani lepoti 
vseh vrst. Naš koroško 
krajinski svet je kot žep - nihče 
nas sicer ne sili tu živeti, toda 
pravico imamo živeti skupaj in 
možnost živeti bolje.

Andrej Makuc
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Piše :
Rok TamšeINVESTI RRNJC V 

ZNANJE OTROK
Verjemimo vladi, da se bo prihodnje 

leto v gospodarstvu začelo obračati na 
bolje, ravnajmo pa raje tako, kot da bo 
kriza trajala vsaj še 15 let (Bogati 
Švedska in Nemčija namreč pozivata 
svoje državljane k varčevanju in si 
izmišljata zmeraj nove dajatve za vse bolj 
prazno državno blagajno. Zahodni knzi v 
železarstvu in kovinski predelavi se 
pridružuje še kriza v lesarstvu itn.)

Zato ravnajo napačno tisti starši, ki 
skupaj s svojimi šolarji tarnajo:

"Ne splača se učiti, saj za nas po 
končani šoli tako ne bo dela.”

Resnica je prav nasprotna: ne, da ne 
bo dela, le manj ga bo, zato bo 
konkurenca zmeraj hujša. Za uspeh se je 
torej treba začeti pnpravljati že zgodaj. 
Starši, ki se tega zavedajo, lahko svojim 
otrokom veliko pomagajo na naj
različnejših področjih. Poglejmo jih 
nekaj.

KNJIŽNI JEZIK IN SPROŠČEN 

NASTOP.
Vsa čast domačemu narečju. 

Dragoceno je, spoštujmo ga. Toda za 
uspeh v konkurenčnem boju je treba 
obvladati knjižni jezik. Kako pnjetno 
deluje otrok, ki s prijaznim nasmehom na 
obrazu sproščeno odgovarja na vprašanja, 
in kako se nam smili revež, ki momlja in 
menca in ne spravi ničesar iz sebe. 
Lahko da je bolj brihten od prvega, toda 
to mu prav nič ne pomaga, dokler tega 
ne zna vnovčiti.

Sproščen nastop in govorjenje v 
knjižnem jeziku pa ne pomaga samo 
skozi šolo in v kateremkoli poklicu, 
ampak je neposredno vnovčljivo kot 
napovedovanje na javnih oddajah.

LEPO VEDENJE IN DRUŽABNE 

VEŠČINE
Mnogo več ljudi zna voziti avto kot se 

neoporečno vesti v izbrani družbi. Kdo 
zanesljivo ve, v kakšnem vrstnem redu 
pozdravit imenitne goste, kako ogovorit 
državne, kako cerkvene dosto-
anstvemke? Kdo lahko vsak hip vstane in 
pove nekaj povezanih misli na določeno 
temo, ne da bi imel govor napisan? Kdo 
lahko kadarkoli zapleše solo s
pokroviteljico prireditve? - Vse to so 
koristne veščine, ki se jih da priučit.

TUJI JEZIKI. Menda ni več dvoma, da 
znanje tujih jezikov odpira čedalje več 
vrat. Inženir, zdravnik, tehnik, me
dicinska sestra ali kvalificiran delavec, ki 
tekoče govon nemško ali angleško, ima 
pač vso prednost pred kolegom iste 
stroke, ki govori le slovensko. Kdor pa 
poleg tujega jezika obvlada še zgoraj 
omenjena pravila bontona, bo to svoje 
znanje seveda znal uporabit tudi na 
tujem in bo tako zase nabiral nove točke.

Tuje jezike danes marsikje učijo že v 
vrtcih ali v prvih razredih osnovne šole. 
Na deželi ali v hribih pa se jih lahko s 
pomočjo kasetofona uči vsakdo. In tu 
lahko starši s pridom sodelujejo. Ali pa je 
prehudo spoprijet se s tujim jezikom v 
dobro otroku?

SPLOŠNA TELESNA VZGOJA
Človek z dobro telesno kondicijo 

bolje prenese vsakršne napore 
(študijske, delovne) kot mehkužnež. 
Predvsem pa nekdo, ki je vajen pri 
telesnih naporih premagovat samega 
sebe, zlepa ne bo popusti pred 
težavami, ampak bo zagrizeno iskal 
rešitve.

Poleg tega se je treba začet s športom 
ukvarjat žeto zgodaj. To velja enako za 
smučanje, plavanje, karate in judo kot za 
igre z žogo. Vsakdo res ni dovolj 
nadarjen za 1. ligo, toda marsikdo si 
izboljša standard tudi z nastopi v nižjih 
tekmovanjih bodisi kot igralec'ali kot 
trener.

RAČUNALNIŠTVO
Mednarodna veda kot matematka 

Logično mišljenje in angleščina sta dva 
pogoja za vstop v ta svet. V osnovni šoli 
že začnejo z njim. Kdor ima svojega 
otroka rad, bo poskrbel za to, da bo pri 
hiši osebni računalnik. Cene so iz leta v 
leto nižje, dobijo se tudi na obroke in 
nakup se šteje kot olajšava pn pnjavi 
dohodnine. Dober računalničar bo zmeraj 
našel kruh doma in na tujem.

DRUGE KORISTNE VEŠČINE.
Delavcev, ki znajo delat na stružnicah, 

rezkarjih itn., je veliko. Iskani pa so 
takšni, ki znajo delat na NC strojih. Tudi 
v tujini, celo v Kanadi.

Danes, ko se je število brezposelnih 
dvignilo prek 120.000, se vendarle še 
vedno najdejo oglasi, da dobi delo tst, 
ki ima lasten avtomobil in je voljan 
prevzeti prodajo določenih izdelkov. - 
Da bo bolje prodajal oni, ki bolje govon 
in se lepše vede, je razumljivo. In 
rabljeni avtomobili niso predragi.

Treba pa je seveda imet šoferski izpit. 
Zmeraj pnde prav tudi takšen za 
tovornjak. Konstno je znat delat z 
motorno žago itn.

Tako bi se še dalo naštevat, toda bodi 
dovolj, saj je osnovni namen več kot 
jasen. Veliko reči od našteth se da 
osvojit že v času obveznega šolanja, 
torej takrat, ko otroci še živijo doma. Z 
dobro voljo in vztrajnostjo se da tudi ob 
skromnejši plači pomagat svojemu 
otroku, da osvoji za življenje koristna 
znanja

To pa bo mvestcija, ki ji ne bo mogla 
do živega nobena inflacija in nobena kriza.

M. K.

Kako se vam zdi, Korošci, ko 
lahko poslušate dve "svoji" 
radijski postaji? Eter je kar 
naenkrat postal bolj pester, 
kajne? Hej, saj lahko izbiramo 
med 97,2 in 107,8 ter še čim. 
Koroški radio in Alfa! Prvega je 
nekdo imenoval "veliki brat”. 
Zanimivo poimenovanje. Saj 
vem, mogoče pa tudi vi, da si ti 
dve radijski hiši nista prav nič 
bratski. In tisti "veliki" je tam po 
nepotrebnem. Kaj boš z 
veličino, ki znotraj sebe ni 
dosledna v vsakem pogledu.

Kaj so dejstva? "KR ima 
tradicijo, armado poslušalcev, 
nekaj sposobnih ljudi. Alfa je na 
drugi strani mlad radio, ki so ga 
"vkup spravili" sposobni m 
ambiciozni ljudje. Kljub mla
dosti so že od samega začetka 
domači, ker jih poslušalstvo 
pozna še iz časov njihovega 
dela na KR.

Ja, dobri stari časi, ko je bilo 
vse O.K., nihče se ni pritoževal 
zaradi skromnih in zapoznelih 
honorarjev. Bilo je enostavno 
fap, potem pa so vse težave in 
težavice ušle čez rob. Ko se 
človek počuti nategnjenega, 
lahko še samo eksplodira. In to 
se je zgodilo. Puntarji 
(štrajkajoči honorarci KR) smo 
se razdelili. Eni so se našli 
skupaj v novem projektu (Alfa), 
drugi pa smo se vrnili kot pravi 
predstavniki tistih, ki potrjujejo, 
da je človeška neumnost 
neskončna. Morda jo v

posameznih primerih opravičuje 
zadovoljstvo, nabiranje izkuš
enj. Tudi o slavi ni lahko 
kakšno zapisal.

Danes je tako kot je. KR mora 
z novo programsko shemo na 
lastni frekvenci zadržati prejšnjo 
dinamičnost in priljubljenost. 
Navsezadnje mora potijevati 
tisto o fejst ljudeh. Vem, da je 
težko, ko kar naenkrat nisi več 
edini in s tem a priori najboljši 
(leno vas prosim, pozabite na 
Velenjčane). Alfovci imajo svoj 
film, kjer režirajo in igrajo 
sami. Spominjajo me na tisto : 
"Četa mala, ali odabrana!" KR 
pa je postal "velik". V tem 
trenutku ima premalo ljudi za 
kakovost velikih. Kaj storiti?

Eno drži kot pribito. Alfa 
lahko v sedanjem položaju samo 
napreduje, na drugi strani pa se 
je KR znašel tam, ko mu grozi 
tudi nazadovanje v primeru, da 
ne najdejo pravih rešitev v novi 
preobleki. Ravno zato je pri 
slednjih sposobnost še bolj 
izpostavljena. Lahko tudi vse 
skupaj poenostavimo in spra
vimo na tekmovalno linijo "kdo 
bo koga". Ah pa se bo v 
prihodnosti izkazalo ( upam, da 
na veselje vseh), da je to 
bedarija, ker imamo na Ko
roškem dovolj kakovostnega 
kadra za dve dobri radijski hiši.

Spoštovani, na katero fre
kvenco boste naravnali svoje 
radijske sprejemnike v pri
hodnje? "Folk" nikoli ne laže!

/1

S G P KOGRAD DRAVOGRAD
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Oskrbimo vas s kvalitetnimi gradbenimi materiali po ugodnih 
cenah. Posebej še z:
— IZOFAS suhomontažno fasadno oblogo
— ukrivimo in polagamo betonsko železo in mreže
— vse vrste betonskih mešanic
— KO—TLAK plošče
— betonski zidaki In druga betonska galanterija
— separirani agregati
— kritina BRAMAC pod najugodnejšimi pogoji

SE PRIPOROČAMO
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I ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE SLOVENIJE
OBVrOČNTA HMOTA RAVNTE NA KOROŠKEM

INFORMACIJE:
OK RAVNK, Tel.: 22 461 

Vilko REK 
I/. RADIJE, Tel.: 71120 

Sa. Ivica RAC 
IZ. SC. GRADEC, Jel.: 41 441 

ca. Marjeta STALEKER 
MOZfRJE, Tei.: 063/831-840 

ca. Bernarda VODLAK g* 
VEEÉN.JE,Tel.:063/851 -987 i! '

PREMIJE ZA PROSTOVOLJNO ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE \ ( »HDOBJU OD 1.4-30.6 93:
CENE OSTANEJO NESPREMENJENE

L-ETINA, PREMI IJ/V SIT
1.POPOLNO ZDR. ZAV. 13.880,00 8.NADSTANDARD 14.200,00
2.ZDRAV. VARNOST - CELOTA 13.500.00 9. a) POMOČ NA DOMU 29.000.00
3.ZDRAV. VARNOST - KURATIVA 3.240,00 b) POMOČ NA DOMU + TEL. 34.800,00
4.VELIKO TVEGANJE 5.700,00 10.ZOBNA PROTET1KA-CELOTA 30.000,00
5.POŠKODBA 4.200.00 1 l.aJODDIH A 40.600,00
6.ZOBOZDR. - CELOTA 3.480,00 b)ODDIH B 17.400,00
a)ZOBOZDR. - ZDRAVLJENJE 960,00 12.VOZ-CELOTA 99.200,00
b)ZOBOZDR. - PROTETIKA 5.820.00 13.VOZ - O-S-B 73.600,00
7.ZDRAVILA 1.740,00 14.VOZ - ZOBOZDRAVSTVO 9.900,00

VSE, KI ŠE NIMAJO UREJENEGA PROSTOVOLJNEGA ZDRAVSTVENEGA 
ZAVAROVANJA PROSIMO, DA SE OGLASIJO NA OBMOČNI ENOTI

RAVNE, Ob suhi 11.

TRGOVINA NA DEBELO Z ŽIVILI IN PREDMETI SPLOŠNE RABE

Nudi svojim odjemalcem pestro ponudbo:

• VSEH VRST PREHRAMBENIH IZDELKOV
• ALKOHOLNE IN BREZALKOHOLNE POJAČE
• ČISTILA, PRALNE PRAŠKE, GALANTERIJO

Dejazmost opravljamo v Koroški 
regiji in izven

Se priporočamo: vsem trgovskim 
podjetjem, gostinskih podjetjem 

in družbenih prehranam.

SU V H
TRGOVSKO PODJETJE d.o.o. 
Celjsko 33, Slovenj Gradec 
0602/ 41-157, 41-267 
računovodstvo 42-404, (o* 42-264
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Wiodevni
alpinisti
h Črne

Veliko ljudi zahaja v gore, 
mnogi med njimi pa 
potrebujejo pvdeg občudovanja 
narave ludi spopad z njo. 
Mogočne, strme in zaledenele 
•.meri v evropskih, azijskih in 
j u žnoameri ini h vi sokogorj i h 
so prava vaba za številne 
alpiniste po svetu, ki sc z 
veliko volje in motivacije 
želijo dokazati. . Športno 
plezanje človeka nedvomno 
bogati, življenje mu dela 
vrednejše. Tega se dobro 
zavedajo tudi ekuji Al
pinističnega odseka Črna, ki 
so v teh dneh izjemno 
prizadevni in se njihovi 
podvigi v stenah kar vrstijo.

Tokrat omenimo dva. V 
soboto, 20. tparca, so štirje 
člani AO Črna : Tomo
Jeseničnik, Grega Lačen, 
Mirko Kaker in Janez 
Pumpas splezali smer 
Wel/enbach v Glossglockner- 
ju. Težavnostna ocena zgor
njega dela smeri je V. - (v 
skali), medtem ko ima spodnji 
del (sneg in led) naklon 55 
stopinj C.

Teden dni prej sta Milan 
1'lesec in Grega Lačen 
preplezala prvo zimsko 
ponovitev in hkrativ tudi prvo 
ponovitev smeri Špika v 
Srednji Raduhi. Ta smer je 
ocenjena z VI. - Ao.

Med alpinisti so tudi dobri 
(olografi in neredki uspejo 
svoje izdeikc tudi publicirati. 
Na razne načine, indi kot 
razglednice. Tomo Jeseničnik 
i/ Črne je na primer že uspel s 
svojo drugo serijo. Izdal je 
3000 kompletov po osem 
razglednic Mežiške doline, s 
katerimi je skušal pokriti vse 
štiri letne čase in so plod 
dveletnega snovanja. "Pokaz
ati sem želel, tla naša dolina le 
ni samo dolina smrti, kjer so 
rudnik, železarna in erodirana 
pobočja ter uničeno življenje v 
reki Meži. Treba se je le 
umakniti i/. dna doline, na 
obronke Pece, Uršlje gore in 
Smrekovca, v prelepe alpske 
dolinice, kot so Koprivna, 
Topla, Bistra..." pravi Tomo 
Jeseničnik.

Ivo Mlakar

------------------------- ŠPORT ------------------------------------------------------------------

Orientacija na pohodu !
Člani Orientacijskega kluba 

Slovenj Gradec so v mesecu 
marcu sodelovali na dveh 
tekmovanjih. Sredi marca so 
se udeležili prireditve "Lipica 
open", kjer je sodelovalo 180 
tekačev iz 27 klubov petih 
držav (Avstrija, Italija, 
Madžarska, Hrvaška in 
Slovenija). Madžari so prišli / 
združeno ekipo, v kateri so 
bili tudi državni reprezentanti. 
S takšno zasedbo so bili daleč 
najboljši. Na programu sta 
bili dve tekmi, na koncu pa 
sta se oba časa seštela. Obe 
tekmi sta šteli tudi za 
slovensko ligo. V članski 
konkurenci sta Duša Petrovič 
in Anka Petrovič zasedla 14. 
oziroma 12. mesto ( 27 
uvrščenih). V ostalih, miajših 
kategorijah so Šlovenje- 
gradcani dosegli naslednje 
rezultate: Uroš Petrovič (6. 
mesto), Viki Kotnik (5) Uuka 
Kotnik (4. mesto; najboljši 
Slovenec, saj jc nastopil v

hudi konkurenci). Matjaž 
Gutenherger (7.), Marko Za- 
noškar (10.), Katja Pogorevc 
(2.), Mateja Zanoskar (1 1.).

Konec minulega mesepa pa 
je bila v Gorajtah pri Škofji 
Loki tretja tekma slovenske 
orientacijske lige. Nastopilo 
|e 100 tekmovalcev iz vseh 
sestih klubov. Slovenjegraški 
orientacijsti so se uvrstili 
takole:

Dekleta:
do 14. let: 1. mesto Katja 

Pogorevc
15 do 18 : 2. mesto Mateja 

Zanoškar
članice : 5. mesto Anka

Petrovič

Fantje:
do 16. let : 1. mesto Luka 

Kotnik
4. mesto Marko Zanoškar
17 do 18 : 6. mesto Viki 

Kotnik

Ngv|y2Drgmavkgn£nigTjiržj|vn£CaDrvgngivg

Porozen drugi del, 
priložnost v play off-u

člani: 6. mesto Uroš
Petrovič

8. mesto Dušan Petrovič
R.T.

Uspešni
slovenjegraški

taborniki
Ob koncu meseca marca 

so se taborniki Roda 
Severni kurir iz Slovenj 
Gradca udeležili nočnega 
orientacijskega tekmo
vanja (NOT) v Medvodah. 
Slovenjgradčani so bili v 
konkurenci 33 rodov iz 
cele Slovenije najboljši. 
Rezultati po starostnih 
kategorijah:

Fantje :
do 20 let : 4. mesto (28 

ekip)
nad 20 let: 1. mesto (14 

ekip)
Dekleta:

do 18 let : 2. mesto (12 
ekip)

nad 18 let: 1. mesto (5 
ekip)_________________

Rokometaši slovenjgraške 
Nove opreme so biti hit 
letošnjega prvenstva v 
jesenskem delu. V na
daljevanju so se predstavili v 
popolnoma drugi luči, vendar
jim njihovi najbolj 
navijači Orli niso 
obrnili hrbta. Slo
venjgradčani so 
izpadli v četrt
finalu pokala Slo
venije proti litijs
kemu Presadu, v 
drugem delu pr
venstva pa so 
osvojili pičlih se
dem točk (jeseni 
sedemnajst).

Kljub slabim 
igram v spomla
danskem delu pr
venstva 1992/93 
pa so varovanci 
šefa strokovnega 
štaba Avgusa Po- 
tuška in trenerja 
Tomaža Kleča le 
osvojili peto me
sto, ki jim za
gotavlja nastop v 
icončnci, kjer ima 
mesto osem naj
boljših ekip. Play 
off praktično 
izniči dosežke iz 
rednega dela pr
venstva, saj tu

zvesti

moštva izpadajo po pokalnem 
sistemu, torej po dveh tekmah.

V četrtfinalu play offa imajo 
igralci Nove opreme nasp
rotnika v ekipi Kolinske 
Slovana. Prvo tekmo z 
Ljubljančani so že odigrali v

LESTVICA 1. DRŽAVNE ROKOMETNE LIGE 
PRED KONČNICO

1. Pivovarna LAŠKO 22 19 1 2 521:327 39
2. Gorenje VELENJE 22 14 2 6 494:449 30
3. Andor JADRAN 22 14 i 7 497:459 29
4. Kolinska SLOVAN 22 12 9 459:416 28
5 NOVA OPREMA 22 1Q 4 i 460:455 24
6. DRAVA 22 11 0 11 433:461 22
7. Omnikom RUDAR 22 10 1 11 468:447 21
8. Hubelj AJDOVŠČINA 22 8 4 10 240:451 20
9. Presad LITIJA 22 7 3 12 441:466 17
10.KVM RIBNICA 22 7 3 12 426:465 17
11.1 talco DOBOVA 22 3 3 16 436:411 9
12.POMURKA 22 3 2 17 408:511 8

soboto, 3. aprila, v svoji 
dvorani, drugo pa bodo to 
soboto na Kodeljevem.

V prvenstvu so sloven
jegraški rokometaši s Slo
vanova dvakrat remizirali (v 
Ljubljani 18:18, v Slovenj 

Gradcu 21:21). V 
primeru, da bo Slo
venjgradčanom us
pelo premagati 
ceto treneija Iva 
Munitiča, potem se 
bodo v polfinalu 
končnice srečali z 
moštvom Pivo
varne Laško iz 
Celja. Tu pa na 
presenečenje brž
kone ne moremo 
več računati. Pre
boj v polfinale bi 
bil že zadostno op
ravičilo Nove opre
me Orlom in 
ostalim zvestim 
navijačem za slabe 
igre v drugem delu 
prvenstva. Sicer pa 
počakajmo na raz
plet.

Rok Ta ruše
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- GLOSIRANA ČRNA KRONIKA

Tale parafrazirano uporabljen naslov naj bi kar na 
začetku povedal, da je bila koroška črna kronika v 
minulih dveh tednih običajno razgibano obarvana. 
Spet je prevladoval tako imenovani drobni kriminal, 
ki pa ga kljub vsemu ne gre odpraviti kar tako z levo 
roko. Pa vendar včasih kaže, kakor da smo se mu že 
tako privadili, da kratko in malo pozabimo na 
varnostne ukrepe in pazljivost. Lep dokaz za to je tudi 
nekajkratni pohod za zdaj še neznanega storilca, ki je 
vačkrat iztegnil svoje dolge prste v garderobah 
podjetij Ital Soles in NTU v Pamečah in v Slovenj 
Gradcu. Ob tem bi veljalo ponovno posvariti pred 
preveliko zaupljivostjo ljudi. Primer: kar ozrite se 
naokoli, kadar boste obiskali kakšne pisarniške 
prostore v družbenih organizacijah, podjetjih, 
ustanovah in še kje. Torbice in podobno se vam bo 
kar ponujalo. Običajno nezaklenjeno in odprto na 
mizah, naslonjalih stolov... Ko kaj "dobi noge", pa 
vik in krik

Pred - kot običajno - nekoliko 
vedrejšim glosiranim nadaljevanjem, 
pa še dvoje opozoril. Kot je 
pokazalo kar nekaj primerov v zadnjih 
dnevih, nevarnost po žarov v naravi 
še vedno ni mimo. Zatorej pozori In 
drugič: zima je v glavnem - ne le 
koledarsko - vendarle mimo. To se 
kaže tudi v prometu. Kopica 
prometnih nezgod se je zadnje dni 
pripetila v večji meri zaradi prehitre 
in nepazljive vožnje. Če ni več 
snega in poledice, še ne pomeni, da 
cesta ni več nevarna. Bolje je, da o 
tem razmislite prej, preden vas 
doleti kaj hudega. Posledice 
prometnih nezgod pa so običajno 
zelo hude!

* KRIMINALITETA

Po precej dolgem zatišju lahko 
svoj sprehod po glosirani črni 
kroniki spet pričnem v Hudem 
kotu. Kot se boste verjetno še 
spomnili, je bil ta del občine Radlje 
ob koncu lanskega leta gost v skoraj 
sleherni moji rubriki, No, potem so 
se stvari malo umirile... zdaj pa spet! 
M.J. je namreč utemeljeno osu
mljen kaznivega dejanja kršitve 
nedotakljivosti stanovanja in 
poškodovanja tuje stvari. Dne 31. 
marca je namreč "s silo telesa" 
(policijski žargon) okoli pol pete ure

zjutraj vdrl v stanovanje R.K. in 
pričel razbijati inventar. Povzročil je 
kar za 80.000 tolarjev škode. To mu 
pa, kot kaže, ni bilo dovolj, saj seje 
ponovno vrnil istega dne okoli 10. 
ure, storil isto dejanje in tedaj 
povzročil za 15.000 tolarjev škode. 
Čeprav v Hudem kotu vsega vajena
R.K. ima vendarle srečo, da ji M.J. 
“s silo telesa" ni stoni še kaj 
drugega. Oškodovanka sama pa 
slonica prosi, da “silo svojega telesa" 
raje uporabi kje drugje, bolj koristno 
- na delovnem mestu na primer - in 
ne prav v njenem stanovanju.

Verjetno pod vplivom nekaterih 
dogodkov v bivših jugorepublikah je 
v eno izmed znanih slovenjgraških 
trgovin odšla S.H. Mislila si je: “Vi 
imate veliko, dajte to NA-MA!" In si 
je postregla za dobrih 2500 SIT. 
Odšla je po francosko - brez, da bi 
plačala!

Prav neverjetno je, česa vsega se 
ljudje v sveti jezi, ali v kakšnem 
podobnem stanju, ne lotijo. A.A, 
je na primer osumljen kaznivega 
dejanja poškodovanja tuje stvari. 
Naklepno naj bi se namreč bil lotil 
registrske tablice in njenega nosilca 
na tovornjaku, last Komunalnega 
podjetja Slovenj Gradec. Baje ima za 
to svoje dejanje že pripravljen 
izgovor. Ni pa rečeno, da bo ta pri

sodniku tudi “upalil". A.A. bojda 
zatrjuje, da je smetnjak pred njegovo 
hišo pripeljal vedno tedaj, ko je on 
legel k počitku. Pa se mu je želel "v 
dušo maščevati". Duša vozila pa je 
njegova registrska tablica. No, ja... 
"če verjele"!, bi dejala moja babica.

® ¥ postelji z
bodyjem

Lažje je razumeti, četudi 
njegovega dejanja ne gre podpirati, 
neznanega slonica, ki je v butiku 
Rebeka na Ravnah brez plačila ; 
odnesel enodelno žensko spodnje | 
perilo - tako imenovani body, s j 
čipkami. Verjetno revček nikakor ni ] 
mogel "skočiti" v posteljo s kakšno i 
žensko. In ker pn nas za zdaj še ne 
prodajajo ženskih lutk za napihniti, pa 
tudi kakšen umetni ženski organ - 
denimo vibratornik (ime boste v 
slovarju slovenskega jezika zaman 
iskali - op. pisca) - se le stežka najde, 
se je moral dolgoprstnež pač 
odločiti za “nočni skok z bodyjem". 
"Fuj, fetišist nemarni1 Jaz pa zaradi 
tašnih ljudi ostajam brez dela!", bi 
rekla kakšna "pnjateljica noči" iz 
enega izmed uglednih koroških 
hotelov. “Visokonapetostno" pa je ; 
deloval neznani storilec, ki je v 
mežiškem rudniku vlomil v elektro 
omaro in odnesel več relejev za 
okoli 300.000 tolarjev. Če z njimi ne 
bo znal prav ravnati, že kmalu ne bo 
več NN: njegovo ime bo na voljo 
med osmrtnicami. Miner in elektrikar 
“grešita samo jedan puf, so rekli v 
bivši jugoarmadi.

Naslov nekega romana in filma je 
bil Ker veter ne zna brati... No, na 
Koroškem se je to potrdilo tudi v 
praksi. Kaže, da veter ne bere niti 
Prepiha. Če bi ga, bi bržkone prebral 
tudi moja opozorila o nevarnosti 
požarov v naravi. Tako pa je 
brezbnžno divjal, izruval drevo na 
Navrškem vrhu nad Ravnami, ga 
prevrnil na visokonapetostne žice 
in... prišlo je do precej obsežnega 1 
travniškega požara. Še dobro, da 
ljudje znajo brati! Ali pa tudi ne...

Kratke “avtomobilske" sreče je bil
S.B. Privoščil si je bil namreč nov 
avtomobil. Ni ga kupil, kot običajni 
smrtniki. Okoli 22. ure, 27. marca, si 
ga je kratko in malo “privoščil" pred 
stanovanjskim blokom v 
Šentlenartu. Kot že rečeno, njegova

sreča je bila kratkih nog: le malo dlje 
- zunaj naselja Dovže - ga je ustavila 
policijska patrola! Ali se še vedno 
sprašujete: "Za božjo voljo, kaj
(ponoči) počenja koroška policija (na 
cestah)?'"

Nekaj podobnega se je primerilo 
tudi vozniku osebnega avtomobila 
M. K. V Starem trgu pri Slovenj 
Gradcu ga je zaradi kršitve CPP 
(cestno prometni predpisi) ustavila 
policijska patrola. No, izkazalo se je, 
da M.K. nima na vesti le tega CPP, 
marveč je vozil avto brez dovoljenja 
lastnice. Vse hudo pride običajno "v 
paketu".

88 Zvita tička
Svojevrstno nakano sta si izmislila 

H.K. in M.K. Utemeljeno sta 
osumljena kaznivega dejanja 
goljufije. Pri Zavarovalnici Maribor sia 
namreč poskušala prikazati, kot da je 
M.K. povzročil prometno nesrečo 
in oškodoval H.K. V resnici pa je 
imel H.K. nesrečo kar sam. Stara 
formula - novi obrazi, bi lahko rekli. 
Toda: tokrat je bila zavarovalnica bolj 
zvita od lisjakov.

Čas do prihoda avtobusa si lanko 
krajšaš na mnogo načinov. M G. je na 
primer utemeljeno osumljen, da si 
ga je na avtobusni postaji v Slovenj 
Gradcu krajšal tako. da je razbil 
veliko steklo. Še sreča, da avtobus - 
oziroma policija - niso imeli zamude, 
saj bi sicer lahko šla "v franže" vsa 
avtobusna postaja.

Tudi gledanje filmov lahklo v 
mnogih glavah in značajih ljudi 
poskrbi za neslufene spremembe. 
Kot kaže, je M K. iz Podpece 
prepogosto gledal filme o Rambu in

podobnih "esksplozivnih" možeh. 
Poskušal je namreč aktivirati 6 palic 
eskploziva amonal. Prvič mu to ni 
uspelo, drugič pa je razstrelivo z 
zažigalno vrvico vred vrgel skozi 
okno stanovanja in prišlo je do 
močne eskplozije (ka-bum), ki je 
povzročila na stanovanjski zgradbi za 
okoli 50.000 tolarjev škode. Čista 
sreča je imela roko v igri, da pri tem 
"filmskem prizoru" ni bil nihče 
poškodovan. Po obisku pri kadiju pa 
bi se M K. morebiti lahko potegoval 
za pirotehnika pri kakšnem ameriško - 
slovenskem koprodukcijskem filmu.

T.I..
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PREJELI SMO

V času navdušenja nad 
industrijskim razvojem je 
človek svoje srce do kraja zaprl 
pred naravo. Izgubili smo 
vsako predstavo o tem, da bi 
Zemlja lahko bila enako 
vsestransko inteligentno bitje, 
kakršno je denimo človek sam. 
Niti pomislimo ne več, da bi 
Zemljo lahko občutili tako, kot 
občutimo druga bitja okrog 
sebe - saj vendar nima niti nog 
niti rok niti ušes...

Zavedam se težav, s katerimi 
se ljudje srečujemo, ko 
ponovno iščemo poglobljen 
odnos do narave in Zemlje. 
Izročilo pravljic, ki govori o 
elementarnih bitjih narave, kot 
so vile ali škratje, ne jemljemo 
več resno, ker se nam dozdeva, 
da so edinole otroci še toliko 
neumni, da mu veijamejo. Pri 
tem ne dopuščamo niti 
možnosti, da gre pri pravljičnih 
bitjih morda za nekakšno 
šifrirano izročilo, ki bi ga bilo 
potrebno prevesti v sodobni 
jezik, da bi ga lahko razumeli. 
Po drugi strani nas tudi znanost 
s svojimi podatki ne more 
zadovoljiti, čeprav so dlako
cepsko natančni. Človeku pač 
ni dovolj, da samo razume. Če 
hoče vzpostaviti celovit odnos 

do narave, jo želi tudi notranje 
odživljati in svoje bivanje na 
planetu Zemlji duhovno 
osmisliti.

Ker se vseh težav zavedam, 
sem večji del svojih naporov 
pri zdravljenju Zemlje usmeril 
v oblikovanje ustreznega pred
stavnega sveta. Ljudem, ki se 
za to zanimajo, skušam 
pomagati pri razumevanju 
globljih razsežnosti narave in 
Zemlje. Govorim na primer o 
akupunkturnih meridianih Ze
mlje, ki so jim stari Kitajci 
rekli "zmajeve črte". Vendar ni 
potrebno, da se pri tem 
naslanjamo le na tuje izročilo, 
saj tudi naše pravljice govorijo 
o podzemskih zmajih, ki 
bruhajo ogenj. Pravljično sliko 
lahko končno razumemo tako, 
da pod zemljo tečejo "ognjeni" 
pretoki, ki izvirajo iz posebnih 
območij v krajini, nekakšnih 
energijskih središč. Zmaji 
simbolizirajo takšna središča,

tokovi, ki tod izvirajo, pa 
raznašajo po deželi "ognjeno" 
življensko silo - s tujko ji 
rečemo bio-energija.

Razlage pa so dokaj 
nesmiselne, če jih ne spre
mljajo neposredne izku- šnje. 
Nekatere od omenjenih po
javov se da preveriti z bajalico 
ali z drugimi radiestezijskimi 
orodji. Vendar človek težko 
verjame, če se ne prepriča na 
lastne oči. V tem primeru, žal, 
naše oči zatajijo, ker gre za 
energijsko - svetlobne pojave, 
ki žarčijo na tako visokih 
frekvencah, da so za oči 
nevidni. Pač pa so lahko pri 
tem v veliko pomoč ljudje, ki 
so po naravi jasnovidni, kar 
pomeni, da imajo sposobnost 
videti s pomočjo svoje intucije 
tudi tisti del svetlobnega 
spektra, ki ga ne dojemajo niti 
naše oči, niti aparature.

Tako mi pri mojih projektih 
zdravljenja Zemlje od lanskega

leta dalje pomaga tudi 
jasnovidka „ Erika Sonjak iz 
Holmeca. Že od otroških let 
dalje ima dragoceno spo
sobnost, da hkrati z 
materialnim svetom, ki nas 
obdaja, vidi tudi svetlobne 
pojave, ki ga dopolnjujejo. 
Tako lahko na primer tam, kjer 
jaz z občutljivostjo svojih rok 
zaznam "zmajevo črto", ona 
vidi svetlobni trak, ki ima 
določeno barvo in se za večino 
ljudi neviden vije skozi deželo 
tako, da se prilega njenemu 
reljefu.

Njen dar jasnovidnosti je 
posebno pomemben, ko gre za 
zdravljenje krajev, ki jih je 
človek s svojo ekološko ali 
drugačno obliko agresije 
poškodoval tako, da so v sebi 
blokirani ali da celo delujejo 
razdiralno na okolico. Erika 
lahko v takem primeru vidi, 
kako je čistost energij tistega 
kraja zasenčena z nekakšnimi

Gloshia
(rMlnakt
Mii«
'vefte lopne"

Redno prebiram Prepih, 
v katerem pa bi moralo biti 
še več prepihovskih 
člankov.

Med drugim prebiram 
glosirano črno kroniko 
pisca T.I., ki se očitno na 
svoje zadovoljstvo norčuje 
iz pisanih primerov 
njegove tako "črne 
kronike", saj se mu očitno 
zdijo vsa ta "nepoštena" 

l dejanja malih ljudi silno

smešna in omembe vredna. 
Taistega pisca pa bi 
vprašala, zakaj se ne 
ponorčuje in opisuje velika 
dejanja velikih ljudi, kot so 
razni ministrčki, dire- 
ktorčki in ostali podrepniki 
vladnega sistema, ki prav na 
račun malih ljudi bogatijo, 
spravijo tovarne in delavce 
"na kant" itd^za ta 
njihova dejanja pa se nič ne 
bliska in grmi. Mogoče to že 
ni več smešna plat naše 
sedanje zgodovine Sloven
cev.

Zgodovina pa se ponavlja, 
saj je mali človek ostal zopet 
ponižan in poteptan. Ve
selje, da smo samostojni in 
svobodni Slovenci, se je že 
sprevrglo v žalost in obup 
množic, ki ne da ne zna, 
ampak ne more več tako 
živeti. Ali se bodo tudi v 
tem obdobju morale 
množice dvigniti proti 
izkoriščevalcem in vsem 
tistim, ki jim ne dajo živeti 
življenje dostojnega člove
ka?!

temnimi madeži, kako so 
tokovi prekinjeni in podobno. 
Takšna opažanja mi po
magajo, da odkrijem vzroke 
nesrečnega stanja in poiščem 
obliko potrebne terapije. Na ta 
način je Erika sodelovala pri 
mojih delavnicah zdravljenja 
mesmih prostorov, med drugim 
v Murski Soboti, Grazu, 
Ljubljani in Trstu.

Skupaj z Eriko Sonjak in 
mojo hčerko Ano, ki ima 
podobne sposobnosti komu
niciranja, se pripravljamo tudi 
na delavnico s slovensko 
Koroško. V tem prostoru ima 
določeno vlogo gora Peca kot 
žarišče, skozi katerega ta 
dežela vdihne cel spekter 
kozmičnih energij. Od tod 
tečejo trije temeljni tokovi, 
osrednji proti Slovenj Gradcu, 
severni proti Kronski gori, kjer 
stoji romarska cerkev svetega 
Petra, južni pa proti griču, na 
katerem stoje mogočne 
ruševine gradu Vodriž. Pri tem 
ima Slovenj Gradec posebno 
pomembno vlog,o ker tod 
izvira cel venec "zmajevih črt", 
ki napajajo z življensko silo 
območje slovenske Koroške. 
Toliko vem za zdaj, vse drugo 
je potrebno še raziskati. 
Delavnica bo predvidoma v 
sredini junija in boste k njej 
povabljeni.

Marko POGAČNIK

Ali bo res moralo priti do 
socialnih nemirov, saj se 
stanje malih ljudi vedno 
bolj slabša in ni niti upanja 
na boljše čase in vero v 
vlado?!

Lahko je sitim lajati v 
polno luno s polnim želo
dcem. In taki lajajoči psi ne 
bodo nikoli razumeli 
mijavkanja mačk! Vendar se 
naj bojijo, mačke znajo tudi 
opraskati...

Kako je to mogoče (pa 
očitno je!), da ima nekdo cez
100.000 SIT, drugi pa
13.000 SIT, pa oba pre
živita? Najbrž zna drugi 
čarati!! Za naše poslance pa 
predlagam poleg Grosovih 
banan, da se jim podari še 
knjiga Bonton obnašanja.

Da zaključim svoja 
razmišljanja - še vedno so 
Slovenci glasni na cesti, po 
gostilnah... tam, kjer bi 
morali povzdigniti glas za 
svoj obstoj, pa kot da jih ni 
..."in potem vse tiho je 
bilo..."

D.T.
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KRIŽANKA OBJAVE

V dobro ,.Jo*oB|l,
:**

MOJ MARKET in MARKET LEGEN smo vam pripravili: 
UGODNE NAKUPE:

velikonočnih šunk, prekajenih krač, vratovine, salam, klobas in 
drugih mesnih izdelkov.

Velikonočna prekajeni
šunka
jvekajena

prekajen
vrat
prekajene
krače
prekajena
reberca

651 SIT 
šunka 

734 SIT

707 SIT

339 SIT

568 SIT

carsko
meso 680 SIT
posebna
salama 397 SIT
ljubljanska 
salama 363 SIT
dravograjska 
klobasa 555 SIT

NUDIMO vam tudi olje ZVEZDA, hren, orehe, dekorativne 
velikonočne okraske, priložnostna darila, pomaranče, 
drugo južno sadje.

V RESTAVRACIJI BELLEVUE vam nudimo družinska in 
slavnostna kosila

UGODNE CENE - PRIJAZNA POSTREŽBA 
PRODAJALNI STA ODPRTI:
vsak dan od 5.30 do 20.00 ure MOJ MARKET NEDELJE: 
vsak dan od 7.00 do 20.00 ure MARKET LEGEN 8.00-11.00

KUPIM STANOVANJE V 
DRAVOGRADU ali NA 

RAVNAH NA KOROŠKEM
NASLOV V UREDNIŠTVU

PREPIJJ Od javnosti odvisen časopis.
Izdaja CZP VORANC d. o. o. Ravne na Koroškem 
Direktor Niko R. Kolar, glavni in odgovorni urednik Vojko Močnik 
Računalniško oblikovanje MK STUDIO, Studio za oblikovanje in 
propagando, Dobja vas 121, Ravne na Kor., Tel.:0602/31 024,22 479 
Naslov uredništva: Ravne na Kor., Cečovje 5, Tel.: 0602 / 22 999 
Tiska: Koroška tiskarna Slovenj Gradec
Na osnovi mnenja Republiškega sekretanata za informiranje št. 23/105-92, šteje časopis 
med proizvode iz 13. točke tarifne št. 3, za katere se plačuje davek od prometa 
proizvodov po stopnji 5%. Nenaročenih tekstov in fotografij ne vračamo, 

s. —Z
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I TRGOVSKO PODJETJE^

SLOVENJ GRADEC

vas vabi, da obiščete v prihajajoči pomladi vse 
njihove bogato založene trgovine.

Posebej lepo vas vabimo v prenovljen
ŽILA - MARKET

na glavnem trgu v SLOVENJ GRADCU, kjr lahko 
po konkurenčnih cenah dopolnite svoie domače 

zaloge.

Vse ribiče in oboževalce ribištva pa vabijo v 
poslovalnico

ŠPORT
v Meškovo ulico v Slovenj Gradcu, kjer bodo lahko 

izbirali med bogatim asortimanom hrane za ribe, 
ribiških palic, muh in trnkov vseh vrst, po izjemno 

ugodnih cenah.
PRIDITE IN Sl IZBERITE, GOTOVO BOSTE ZADOVOLJNI 

ŽILA DANES - ZA VAŠ BOLJŠI JUTRI.

f
AKCIJSKA PRODAJA

KSCM
OPREMA

VAM V MESECU APRILU 
NUDI NAJNIŽJE MOŽNE 

CENE SEDEŽNIH GARNITUR, 
VZMETNIC IN LEŽIŠČ

Mercator - Trgòavto
CANKARJEVA 21, SLOVENJ GRADEC 

TEL.: 0602/ 42-903, 42-904

□ NAJVECJA IZBIRA UVOŽENIH IN DOMAČIH KOLES NA KOROŠKEM - ITALIJANSKE ZNAMKE "ATALA" Z 
VGRAJENIMI BLAŽILCI NA KRMILNIH VILICAH NA 20. IN 21. PRESTAV ( MENJALNIK VISOKEGA KAKOVOSTNEGA 
RAZREDA)

□ KOLESA TOVARNE "ROG" V VSEH BARVNIH KOMBINACIJAH ŽE OD 27.996,00 SIT DALJE
□ OTROŠKA KOLESA ŽE OD 3.300 SIT DALJI;

>
►
>
>
>

PROGRAM TOMOS
Vespa PLAGIO z zaganjačem 149.700,00 SIT, brez zaganjača: 139.800,00 SIT (možnost kredita)
motoma kolesa AVTOMATIK 3 55.063,00 SlT
APN 6 80.000,00 SIT POPUST ZA GOTOVINO 5% !
motoma žaga HUSQUARNA 61 FF 46.988,00 SIT POPUST ZA GOTOVINO 7% !
motoma žaga HUSQUARNA 266 SE 59.850,00 SIT 7 % POPUST !_____________________

MOŽNOST PLAČILA NA 4 CEKK BREZ OBRESTI ALI 5 IN 6 ČEKOV Z MINIMALNO OBRESTNO MERO.,NA 
ZALOGI VELIKA IZBIRA REZERVNIH DELOV, MANJKAJOČE DOBAVIMO V NAJKRAJŠEM ČASI.

AKUMULATORJI za osebna .tovorna vozila in traktorje; najnižje cene
od 12-36 A 2.700 SIT 

’ od 12-45 A 3.350 SIT 
\ od 12-180 A 15.000 SIT 

MOTORNO OLJE “ castrol";
GTX 5/1 že za 1.743 SIT 

I GTX 3/1 že za 1.972 SIT
KMETIJSKI STROJI, REZERV. DELI TRAKTORJEV ZNAMKE IMT, DEUT 2 , TORPEDO 
MEŠALEC 120 I = 30.828 SIT
SAMOKOLNICA LIV POSTOJNA =4.750 SIT . . .
GUME SAVA 22% POPUSTA (PLAČILO NA 2 CEKA + BREZPLAČNA MONTAŽA) 
GUMI TEPIHI - STARA CENA: 3.588,00 SIT, NOVA CENA:1.848,00 SIT (GARNITURA) 
TEPINI ITIS0N-STARA CENAI .920,00 SIT, NOVA CENA:1.344,00 SIT (GARNITURA) 
PREVLEKE - STARA CENA:4.200,00 SIT, NOVA CENA:2.940,00 SIT____________

MOŽNOST PLAČILA NA 3 ČEKE - ZA 
NAKUP NAD 10.000 SIT

NA 5 ALI 6 ČEKOV Z MINIMALNO 
OBRESTNO MERO NAD

15.000 SIT.

NA GOTOVINO NUDIMO 30% POPUST!^
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V JELOVICI smo razvili sistem , s katerim vam v najkrajšem 
času, brez umazanih zidarskih del, zamenjamo STARA okna 

in vrata v stanovanje Z NOVIMlil

JELOVICA
RAVNE NA KOROŠKEM, Čečovje 5, tel.: 0602 / 20 - 175

Delovni čas: vsak dan od 8 - 15,30 ler 1. in 3. soboto v mesecu od 7 - 12 h
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